
افغانستان  در  ائتلافی  موقت  دولت  تشکیل  های  چالش  و  مزایا 

سیاسی  بست  بن  از  کابل  خروج  برای  سنارویی 

رمضان؛ ماه  برای  مصوب  نرخ  با  اساسی  کالاهای  عرضه  جزئیات 

است کار  دستور  در  اینترنتی  فروش 

رمضان؛ ماه  سریال های  موسیقی  سازندگان  به  نگاهی 

شهبازیان فریدون  تا  عظیمی نژاد  آریا  از 

شمالی؛ خراسان  دادگستری  رییس 

هستند قیمت ها  افزایش  درصد   ۵۰ عامل  دلالان   

می دهد: گزارش  مشهد  شهری   فرسوده  بافت های  بازآفرینی  قانون  اجرای  از  امروز«  »صبح 

فرسوده بافت های  در  دوباره  جانی  بازآفرینی؛ 

سناریوی ترسناک کووید 19 چیست؟

258 نفری که دیگر 
در بین ما نیستند

پیام طبرسی: ما موفق نیستیم، چون که هیچ چیز نداریم
 نه واکسنی وجود دارد و نه زور و ضربی 
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جدول زمان بندی برگزاری انتخابات ریاست 
جمهوری اعلام شد

بر اساس جدول زمان بندی برگزاری انتخابات ریاست جمهوری، اسامی نهایی داوطلبان انتخابات 
در روزهای 5 و ۶ خرداد اعلام و تبلیغات هم از روز ۷ خرداد آغاز می شود.

جدول زمان بندی انتخابات ریاســت جمهوری 1۴00 که توسط وزارت کشور اعلام شده است به 
شرح زیر است:

1. صدور دستور شروع انتخابات توسط وزیر کشور به فرمانداران ۲1/ ۲ /1۴00
۲. تشکیل هیات های اجرایی توسط فرمانداری ها از تاریخ ۲1/ ۲ / 1۴00 تا ۲3/ ۲/ 1۴00

3. ثبت نام داوطلبان ۲1/ ۲ تا ۲5/ ۲
۴. رسیدگی به صلاحیت داوطلبان توسط شورای نگهبان از ۲۶/ ۲تا 30/ ۲

5. تمدید مهلت رسیدگی به صلاح داوطلبان توسط شورای نگهبان 31/ ۲ تا ۴/ 3
۶. انتشار اسامی داوطلبان توسط وزارت کشور 5/ 3 تا ۶/ 3

۷. تبلیغات انتخابات ۷/ 3 تا ۲۶/ 3
8. ممنوعیت تبلیغات ۲۷/ 3 اخذ رای ۲8/ 3

۹. انجام مرحله دوم )در صورت نیاز( در تاریخ ۴/ ۴

آغاز بررسی صلاحیت داوطلبان انتخابات 
شوراهای شهر 

رئیس هیات مرکزی نظارت بر انتخابات شــوراها از آغاز روند بررســی صلاحیت داوطلبان انتخابات 
شوراهای شهر در هیاتهای نظارت شهرســتان ها خبر داد.ایسنانوشت: سید حمیدرضا کاظمی، بیان 
کرد: بر اســاس تقویم انتخاباتی پیش بینی شــده و با پایان کار بررسی صلاحیت ها در هیات های 
اجرایی از امروز بررســی صلاحیت داوطلبان بر اساس گزارشات مستند مراجع پنج گانه در هیاتهای 
نظارت شهرستان آغاز شده اســت و ظرف مدت 1۴ روز نتیجه بررسی ها به اطلاع داوطلبان خواهد 
رســید. وی در ادامه با اشاره به سیاســت هیات های نظارت در انجام این وظیفه قانونی خود، اظهار 
کرد: یقینا همکاران ما در هیئت های نظارت شهرســتان در بررســی پرونده داوطلبان کاری با خط 
و جریان و مصادیق سیاســی ندارند و بر اســاس چارچوب قانونی که برای رسیدگی به صلاحیت ها 
مشخص شده عمل خواهند کرد. نماینده مردم پلدختر در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: قطعا 
ممکن اســت بخشــی از داوطلبان به رای هیاتهای اجرایی یا بعد به رأی هیاتهای نظارت اعتراض 
داشــته باشند. سازو کاری که در قانون تعریف شــده این است که رسیدگی به اعتراض داوطلبان رد 
صلاحیت شده در هیات های اجرایی در هیات های عالی نظارت استان انجام می شود. همچنان که 
داوطلبانی که از سوی هیات نظارت شهرستان رد صلاحیت شوند می توانند اعتراض خود را در هیات 
عالی اســتان پیگیری کنند و درزمان مشخصی به اعتراضات رســیدگی می شود.وی در ادامه خاطر 
نشــان کرد: مطابق قانون در صورتی که نظر هیات عالی نظارت استان مورد اعتراض داوطلبی باشد، 
هیات مرکزی نظارت به عنوان آخرین مرحله به اعتراض داوطلبان رسیدگی می کند و نظر نهایی به 
وزارت کشــور ابلاغ می شود. رئیس هیات مرکزی نظارت بر انتخابات شوراها در پاسخ به این مسئله 
که در رســانه ها گفته می شــود حضور فردی که بستگان درجه یک او در انتخابات شوراها ثبت نام 
کرده باشند در هیات نظارت ممنوع است، گفت: در گذشته این قانون وجود داشته است و اگر فردی 
در هیات نظارت یا هیات اجرایی عضویت داشــت نباید بســتگان درجه یک او داوطلب می شدند. اما 
این قانون منســوخ شده اســت. با این حال یقینا توصیه ما رفتار به عدالت است و به همکارانمان در 

هیاتهای نظارت توصیه کرده ایم که در این موارد دقت نظر بیشتری داشته باشند.

پایداری ها منتظر تصمیم رئیسی
عضو شورای مرکزی حزب موتلفه بر این باور است که تنها راه اجماع دو شورای وحدت و شورای 
ائتلاف، پذیرفتن آقای رئیســی است اگر آقای رئیســی نپذیرند، طبیعتا اجماع روی سایر افراد، تا 
حدودی ســخت و دشوار اســت.خبرآنلاین نوشت: »تنها راه اجماع دو شــورای وحدت و شورای 
ائتلاف، پذیرفتن آقای رئیسی است« این گزاره ای است که حمیدرضا ترقی از اعضای حزب موتلفه 
مطرح می کند. ترقی بر این باور اســت که طیف های مختلف اصولگرایی به واسطه مصداقی چون 
رئیســی می توانند به وحدت برســند.او در عین حال درباره احتمال نپذیرفتن کاندیداتوری از سوی 
آقای رئیســی، ابراز نگرانی می کند و می گوید: اگر آقای رئیســی نپذیرند، طبیعتا اجماع روی سایر 
افراد، تا حدودی ســخت و دشوار است.این چهره سیاســی اصولگرا به این نکته اشاره می کند که 
اصولگرایان تا روز ثبت نام کاندیداهای ریاســت جمهوری منتظر اعلام نظر رئیسی هستند. ترقی 
رایزنی با ســایر کاندیدها را نفی نمی کند و قالیباف، محســن رضایی و لاریجانی را گزینه های بعد 

از رئیسی می داند.

جنیدی: قصدی برای کاندیداتوری در انتخابات 
ندارم

معاون حقوقی رئیس جمهوری با رد برخی گمانه زنی ها درباره قصد خود ب ای اعلام کاندیداتوری 
در انتخابات ریاســت جمهوری گفت: من اصلًا چنین قصــدی ندارم و بعد از اتمام دولت دوازدهم 

برنامه های شخص خودم از جمله تدریس و کارهای حرفه ای دیگری را انجام خواهم داد.
ایسنا نوشــت: لعیا جنیدی در پاسخ به پرسشــی درباره طرح مجدد موضوع کاندیداتوری زنان در 
انتخابات ریاســت جمهوری اظهار کرد: من در این باره پیشــتر نیز توضیح داده بودم؛ کلمه رجل 
در فرهنگ سیاســی به معنی شخصیت است و منطق ساده اقتضا می کند که در فعالیت حرفه ای 
سیاســی مثل انتخابات ریاست جمهوری این کلمه حمل بر همین معنی شود. اگر شورای نگهبان 
معتقد به این اســت که رجل معنی لغوی دارد باید نظریه می داد و آن را اعلام می کرد، ولی هیچ 
وقت این را نگفته؛ علاوه بر اینکه اساساً کلمات در حوزه حقوق در معنای لغوی صرف مورد توجه 
قرار نمی گیرند.وی با تاکید بر اینکه اصل بر جواز اســت و منع دلیل می خواهد، گفت: اصلا از نظر 
حقوقی احســاس نمی کنم که نیازی به استعلام و پاسخ وجود داشته باشد. قانون باید بدون شبهه 
باشــد، اما اگر کســی شبهه ای مطرح کرد باید در درجه اول شبهه را به نفع قاعده کلی حل کنیم؛ 
مثل قاعده جواز و اباحه و برائت و... نه اینکه در فرض شــبهه مقرره استثنایی بدست بدهیم. البته 
در این مورد خاص علاوه بر قواعد کلی مثل جواز، قراین و شــواهد هم همین دیدگاه را تایید می 
کنند. برای مثال، در مشــروح مذاکرات قانون اساسی این مساله بحث شد. اول کلمه مرد بودن در 
شــرایط کاندیداهای ریاست جمهوری مطرح شد که مورد ایراد قرار گرفت. اعضای مجلس بررسی 
نهایی قانون اساسی پس از بحث و شور آن را برداشتند و این گونه نوشتند که دقیقا به معنی عدول 
از شــرط مربوط به جنسیت است.معاون حقوقی رئیس جمهوری افزود: اخباریون در فقه شیعه هم 
که خیلی ســختگیر بودند و اصل را بر احتیاط می گذاشتند، تنها یک جاهای خاصی ممکن بود که 
محدودیت بگذارند؛ از یک سو، مقام ریاست جمهوری یک مقام مذهبی نیست؛ یک مقام در ساختار 
عرفی سیاسی است و برای همین در خیلی از نظام های حقوقی دنیا این مقام وجود دارد پس اینجا 
مصداق آن مورد خاص نمی تواند باشــد.وی ادامه داد: از ســوی دیگر و دلیل مهمتر این است که 
مکتب فایق از نظر فقه امامیه، مکتب مسلط فقهی )مشخصا اصول فقه و متدولوژی حقوق اسلام(، 
مکتب »اصولی« است نه اخباری. اصولییون در شبهه حکمیه، اصل را بر برائت گذاشتند. یعنی می 
گویند اگر تردید دارید که یک چیزی مجاز اســت یا ممنوع، اصل بر جواز است. اگر شما در وجود 
یــک وجوب تردید دارید، اصل بر عدم الزام اســت. اگر در وجود یک حرمت و الزام به ترک فعل، 
تردید دارید، اصل بر عدم حرمت اســت. یعنی اصل بر منع نیست.جنیدی خاطر نشان کرد: ما که 
معتقدیم نامزدی زنان منعی ندارد، دلیل نمی خواهیم، بلکه آن کســی که چنین اعتقادی دارد، باید 
مستند بدهد؛ حالا اینکه در عمل این اتفاق نیفتاده یا تاکنون یک چنین کاندیدایی نداشته ایم باید 
دلیلش را از مراجع مربوط پرســید. البته شنیدم که پاسخ داده شده از میان بانوان کسی را که حائز 
همه آن شــرایط ذکر شده در اصل قانون اساسی باشد، پیدا نکرده ایم. به هرحال، آنها که معتقدند 
نامزدی زنان ممنوع اســت باید دلیل بیاورند و اثبات کنند.وی همچنین در پاســخ به این پرسش 
که آیا قصدی برای کاندیداتوری در انتخابات ریاســت جمهوری دارید، تاکید کرد: من اصلًا چنین 
قصــدی ندارم و بعد از اتمام دولت دوازدهم برنامه های شــخص خودم از جمله تدریس و کارهای 

حرفه ای دیگری را انجام خواهم داد.

مزایا و چالش های تشکیل دولت موقت ائتلافی در افغانستان 

سنارویی برای خروج کابل از بن بست سیاسی 
از  از یک ســال  بیــش 
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توافق آمریکا با طالبان 
در دوحــه قطــر می 
که  توافقــی  گــذرد. 
طبــق آن، نیروهــای 
بیگانه بایــد طی 1۴ ماه 
خاک افغانســتان را ترک 
نمایند. نزدیک به 5 هزار 
آزاد  طالبان  زندانی  عضو 
شــوند و نام ایــن گروه 
فهرســت  از  پیکارجــو 
تروریستی سازمان ملل خارج گردد. در عین 
حال، همچون موافقتنامه واشــنگتن - کابل 
در دســامبر ســال ۲013، توافــق آمریکا و 
طالبان نیز دارای یک پیوست محرمانه بوده 
که محتوای آن تاکنون رســانه ای نشــده 
اســت. در برابــر اقدامــات بــه اصطلاح 
»اعتمادساز« ایالات متحده، رهبران طالبان 
نیز موافقت خویش را با کاهش خشونت ها، 
قطع هر گونه ارتباط و همکاری با ســازمان 
القاعده و ســازمانهای مشــابه و ممانعت از 
اســتفاده این ســازمانها از خاک افغانستان 
اعلام کرده اند. اما نکته دیگر این اســت که 
بر اســاس بخش دیگــری از ایــن توافق 
دوجانبه، ظــرف حداکثر 1۴ ماه پس از آغاز 
مذاکرات بین افغانی، قرار اســت یک دولت 
فراگیر با مشارکت طالبان در کابل بر سر کار 
بیاید. در شرایطی که عملا فقط وعده آزادی 
زندانیان طالبان تحقق یافته، غیر نظامیان و 
آماج  همچنان  افغانســتان  امنیتی  نیروهای 
حملات مرگبــار طالبان قــرار دارند و تنها 
حملات طالبان به نیروهای آمریکایی متوقف 
شــده است و واشنگتن نیز حمله بر ضد شبه 
نظامیان طالبان را متوقــف کرده، مذاکرات 
بین افغانی ماه ها بــدون حصول نتیجه ای 

ادامه یافته است. اکنون در فاصله حدود یک 
ماه تا پایــان مهلت تعیین شــده در توافق 
طالبان و آمریکاییها، سوال کلیدی این است 
که راه حل برون رفت از بن بست بحران زای 
کنونی در صحنه سیاسی و نظامی افغانستان 
چیســت؟ یکی از پاســخ های جدی به این 
سوال، طرح تشکیل دولت موقت با مشارکت 
طالبان در کابل است. تشکیل دولتی موقت با 
حضور ســران یا نیروهــای رده میانی گروه 
طالبان، مزایایی را به دنبال خواهد داشــت؛ 

اول اینکه مشارکت طالبان در ساختار قدرت 
افغانســتان، امکان هر گونه بهانه جویی را از 
این گــروه پیکارجو تا حد زیادی کاهش می 
دهــد. دوم اینکه با توجه به اجماع نســبی 
قدرت های ذینفع در افغانستان مانند آمریکا، 
جمهوری اســلامی ایران، روســیه، چین و 
پاکســتان در زمینه لزوم مشارکت طالبان در 
ساختار قدرت سیاســی و اجرایی افغانستان، 
ســطح تنش و رقابتهــای خصمانه بین این 
کشورها دستکم در کوتاه مدت در افغانستان 
کاهش می یابد. این مســئله مــی تواند به 
برقراری آرامش و همگرایی بین افغان ها به 
شکل چشــمگیری کمک کند. سوم اینکه با 

توجه به اینکه تنها مخالف جدی طرح دولت 
افغانستان، رئیس جمهور اشرف غنی  موقت 
اســت، وی در نهایت زیر فشار افکار عمومی 
ناراضــی و به خصوص فشــارهای خارجی 
مجبور به کناره گیری از قدرت است. در غیر 
این صورت با برکناری احتمالی اشرف غنی، 
مشروعیت متزلزل او به عنوان یک شخصیت 
سیاســی - اجتماعی به خصــوص نزد قوم 
پشــتون که وی بدانها وابستگی دارد، جدا به 

خطر خواهد افتاد.
با این وجود تشکیل دولت موقت با مشارکت 
طالبان چالش هایــی را نیز به همراه خواهد 

داشت؛
1. دولت جو بایدن بر خــلاف دوران دونالد 
ترامــپ تمایل چندانی به اجرای ســناریوی 
مطلوب ترامپ مبنی بر اســتعفای اشــرف 
غنی و اســتقرار قطعی دولت انتقالی موقت 
در افغانستان بر اساس یک زمانبندی حداکثر 
یکســاله ندارد. در مقابل، کاخ ســفید اکنون 
ســعی دارد با راه اندازی یک بازی رســانه 
ای هدفمنــد، خروج نیروهــای آمریکایی از 
افغانســتان را در شش ماه یا یکسال آینده و 

استقرار دولت موقت با مشارکت طالبان را به 
توافق جامع بین افغانی مشروط سازد. امری 
که تحقق آن در کوتاه مدت بســیار بعید به 

نظر میرسد.
۲. بن مایــه موضع گیری هــا و بیانیه های 
طالبان در ماه های اخیر به وضوح نشــان می 
دهنــد که برخلاف تصور غلط رایج، ســران 
و بخشــی از طیف جوان طالبــان همچنان 
خواستار تشکیل یک حکومت اسلامی سلفی 
تحــت عنوان »امارت اســلامی« هســتند. 

بنابرایــن نمی توان انتظار داشــت مجموعه 
گروه طالبان یکصدا از مشــارکت در قدرت 
حمایت کرده و آرمان امارت اســلامی مورد 

نظر خویش را به فراموشی بسپارند.
3. با وجــود حمایت اکثر قدرت های جهانی 
و منطقــه ای از شــکل گرفتــن دولتی با 
حضــور عناصر طالبان، تــا زمانی که دولت 
غنی حاضر به همکاری با ســایر گروههای 
سیاســی افغانســتانی و به خصوص طالبان 
برای انتقال مســالمت جویانه قدرت نباشند، 
افغانســتان همچنان روی آرامش را نخواهد 
دید. لذا لازم اســت کابل از ســوی ایران و 
دیگر کشورهای ذی نفوذ در افغانستان جهت 

پذیرش ســناریوی دولت موقت بیشتر تحت 
فشار قرار بگیرد.

البته تشــکیل دولت موقت انتقالی با حضور 
طالبان و دیگر گروه های سیاســی و قومی 
افغانســتان، به منزله یک تیــغ دو لبه برای 
امنیت ایران هم به شمار می رود. با توجه به 
حمایت تهران از مشارکت عناصر طالبان در 
ساختار قدرت آینده در افغانستان، در صورت 
شکســت این طرح، جمهوری اسلامی ایران 

هم از این رخداد زیان جدی خواهد دید.
بنابراین دســتگاه دیپلماســی ایران حداکثر 
تلاش خــود را برای موفقیــت طرح دولت 
موقت و استقرار یک حکومت دموکراتیک با 

حضور طالبان باید به خرج بدهد. 
نزدیک به دو دهه پس از حمله ایالات متحده 
امنیتی  افغانستان وضعیت  به  و همپیمانانش 
این کشــور به حدی وخیم است که تشکیل 
دولت انتقالی موقت نه یــک طرح احتمالی 
و قابل بررســی بلکه یک ســناریوی جدی 
برای خروج افغانســتان از بن بست سیاسی 
و نظامی فعلی و برقراری آرامش نســبی در 
این کشــور جنگ زده اســت. در این میان، 
جمهوری اســلامی ایران به عنوان یکی از 
طرفهای اصلی در معادلات سیاسی و امنیتی 
افغانستان که نقش انکارناپذیری در تحولات 
این کشــور بازی می کند، با حمایت از طرح 
دولت موقت با مشارکت طالبان، عملا دست 
آمریــکا و بعضی دیگر از رقبــا برای به انزوا 
کشــاندن تهران در تحولات منطقه را بسته 
است. با این حال، تجربه نشان داده است که 
تداوم این وضع به پیگیری های هوشمندانه 
مســئولین ایرانی در قبال رخدادهای جاری 
افغانســتان به ویژه در زمینه تشکیل دولت 
موقت با حفظ وحدت و انسجام ملی و قومی 

افغان ها بستگی دارد.

تا انتخابات

تکذیبیه مهم عراقچی: 
اخباری که از قول »منابع آگاه نزدیک به مذاکرات وین« منتشر می شود، 

فاقد اعتبار است 

افشاگری درباره اقدامات علیرضا زاکانی در مرکز پژوهش های مجلس؛
آقای فتاح این چه دکان و دستگاهی است 

»نشــر مطالب پراکنده و غیردقیق از قــول منابع بی نام و 
نشان و انتساب آن به عنوان موضع جمهوری اسلامی ایران 
می تواند آثار مخربی بر فضــای مذاکرات و بر راهبردهای 
هیات مذاکره کننده گذاشــته و علاوه بر ســردرگم کردن 
طرف های خارجی، بــر روی افکار عمومی نیز تاثیر منفی 

بگذارد.«
معاون سیاســی وزارت امور خارجه با تاکید بر اینکه مواضع 
جمهوری اســلامی ایــران در خصوص موضــوع برجام و 
مذاکرات صرفا از ســوی مقامات وزارت امور خارجه اعلام 
می شود، گفت: هر گونه نقل قول  یا اخبار منتشرشده منتسب 
به منابع آگاه یا منابع نزدیک به هیات مذاکره کننده و امثال 

آن فاقد اعتبار است.
ایرنا نوشــت: ســید عباس عراقچــی در خصوص مطالبی 
که بعضا به نقــل از منابع آگاه نزدیک بــه مذاکرات وین 
منتشر می شود، گفت: »جدا از ارشادات و بیانات مقام معظم 
رهبری و رییس جمهور محترم، مواضع جمهوری اسلامی 
ایران در خصوص موضوع برجام و مذاکرات، صرفا از سوی 
وزیر امــور خارجه، اینجانب )به عنوان رئیس هیات مذاکره 

کننده کشورمان( و نیز سخنگوی وزارت امور خارجه اعلام 
می شــود و هر گونه نقل قول ها یا اخبار منتشرشده منتسب 
به منابع آگاه یا منابع نزدیک به هیات مذاکره کننده و امثال 

آن فاقد اعتبار است«.
معاون وزیر امــور خارجه با تاکید بر اینکــه »وزارت امور 
خارجــه روند گفت و گوها را با جزئیات و در ســریع ترین 
زمان ممکن به مقامات ارشد نظام گزارش کرده و هرگونه 
موضع گیری رســمی یا مذاکراتی را منطبق با دستورالعمل 
ها و سیاســت های ابلاغی دنبال می کند« افزود: »نشــر 
مطالب پراکنــده و غیردقیق از قول منابع بی نام و نشــان 
و انتســاب آن به عنوان موضع جمهوری اســلامی ایران 
می تواند آثار مخربی بر فضــای مذاکرات و بر راهبردهای 
هیات مذاکره کننده گذاشــته و علاوه بر ســردرگم کردن 
طرف های خارجی، بــر روی افکار عمومی نیز تاثیر منفی 
بگذارد.«عراقچی در پایان از رســانه ها به ویژه رسانه های 
رسمی خواســت از درج و انتشار این گونه خبرها خودداری 
کرده و از مخاطبین نیز دعوت کرد مواضع و اخبار مربوط به 

مذاکرات را تنها از مراجع ذیربط دنبال نمایند.

نماینده مردم گرمســار در مجلس خواستار شفاف سازی در 
مورد عملکرد ساختار سازمانی مرکز پژوهش ها و همچنین 
اخبــاری مبنی بر پرداخت های نامتعــارف و خارج از روابط 

استخدامی در این مرکز شد.
 خانه ملت نوشــت: اردشــیر مطهری در نشست علنی روز 
)یکشنبه ۲۲ فروردین ماه( مجلس شورای اسلامی در تذکر 
شــفاهی خود بابیان اینکه مجلس نماد قانون گرایی بوده و 
مجلس و مجموعه های وابســته آن باید بیش از دیگران به 
قانون پایبند باشند، گفت: اخیراً در مجموعه مرکز پژوهش های 

مجلس که در ساختار سازمانی آن 5 معاونت تعریف شده، 1۲ 
معاون با حکم رئیس مرکز منصوب شــده است. جناب آقای 
زاکانی رعایت قانــون از جنابعالی به عنوان نماینده مجلس 
و رئیــس مرکز پژوهش های مجلس کــه متعلق به ملت و 
نمایندگان است بیش از سایرین انتظار می رود.نماینده مردم 
گرمســار و آرادان در مجلس شورای اســلامی ادامه داد: از 
هیأت رئیسه مجلس و همچنین دکتر قالیباف رئیس مجلس 
که هیــأت امنای مرکز پژوهش ها بوده تقاضا دارم نســبت 
به اصلاح این تخلف از قانون و رعایت ســاختار ســازمانی 

اقدام نمایند.وی خطاب به زاکانی رئیس مرکز پژوهش های 
مجلس افزود: اخباری در خصــوص پرداخت های نامتعارف 
و خــارج از روابط اســتخدامی در مرکز پژوهش ها به گوش 
می رســد که باید شفاف سازی شــود. همچنین با تأسیس 
غیرقانونی مرکز پژوهش ها در قم اعتراض علمای این شهر 
را برانگیخته اید، سوال بنده این است که مگر قرار نبود مرکز 
تحقیقات اســلامی قم امور مربوط به اسلامیت و تحقیقات 
و طرح های مجلس را برعهده داشــته باشــد لذا باید به این 
موضوع هم توجه شــود.مطهری خطاب به فتاح رئیس بنیاد 

مستضعفین با بیان اینکه بیش از ۷0 نماینده از ۷0 شهرستان  
مختلف که نماینده میلیون هــا نفر بوده، در صف ملاقات با 
شما هستند، تصریح کرد: شما شجاعت نداشتید که سر حرف 
خود در خصوص شفاف سازی اماکن بنیاد بایستید و پس از 
گفتن عذرخواهی کردید، این چه دکان و دستگاهی است که 
برای خودتان درســت کرده اید، بنده شخصاً ۶ بار درخواست 
ملاقات با شما را داشته ام، این دکان و دستگاه در جمهوری 
اسلامی جایی ندارد، برخی می گویند شما حزب اللهی هستید 

اما بنده حزب بودن در این رفتار نمی بینم.

 نزدیک به دو دهه پس از حمله ایالات متحده و همپیمانانش به افغانستان 
وضعیت امنیتی این کشور به حدی وخیم است که تشکیل دولت انتقالی 
موقت نه یک طرح احتمالی و قابل بررسی بلکه یک سناریوی جدی برای 
خروج افغانستان از بن بست سیاسی و نظامی فعلی و برقراری آرامش 

نسبی در این کشور جنگ زده است
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رییس دادگستری خراسان شمالی؛
 دلالان عامل ۵۰ درصد افزایش قیمت ها هستند

گوشت گوسفندی ماه مبارک رمضان تامین است

رییس کل دادگســتری خراسان شــمالی گفت: بررسی 
های انجام شــده نشــان می دهد که عامل 50 درصد از 
افزایش قیمت ها در بازار این استان ناشی از واسطه گری 

و دلال بازی است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، حجت 
الاسلام اسدالله جعفری روز گذشته در کارگروه تسهیل 
و رفع موانع تولید اســتان خراسان شمالی اظهار داشت: 
مســوولیت مدیران و مردم در حوزه اقتصاد و معیشــت 
همزمان با سال تولید، پشتیبانی و مانع زدایی بیشتر شده 
اســت و لازم در این سال به صورت فراسازمانی در کنار 
همدیگر و در جهت تحقق منویات رهبری گام برداریم.

وی بیان کرد: مقام عالی دولت در استان از همه ظرفیت 
های داخلی و خارجی اســتفاده می کند و همه ما وظیفه 

داریم در کنار دولت باشیم.
رییــس کل دادگســتری خراســان شــمالی ادامه داد: 
کارشناسان دادگستری به صورت میدانی در بازار حضور 
می یابند و مشکلات را از نزدیک بررسی می کنند و  بر 
اســاس گزارش های واصله در مدیریت برخی از اقلام 
اساســی مثل مرغ مشکل وجود دارد، هر چند که در این 

زمینه تدابیر خوبی نیز انجام شده است.
وی افــزود: اقتصاد اســتان ما در برخــی از موارد مانند 
کشــاورزی متاثر از مشکلات ملی اســت و لازم است 

هماهنگی های داخلی توسط دستگاه های ذیربط انجام 
شود تا این موانع به حداقل برسد.

وی تصریح کرد: تمامی ظرفیت های مدیریتی اســتان 
برای تامین امنیت اقتصادی وارد کار شــوند و منفذ سوء 
اســتفاده دلالان باید به صورت الکترونیکی حل شود و 

این حوزه اقتصادی را ایمن کنند.
رییس کل دادگستری خراسان شمالی گفت: ما اگر این 
مشــکلات را حل کنیم دیگر دغدغــه ای برای تامین 

مایحتاج مردم نخواهیم داشت.
وی ادامه داد: ظرفیت های و پشتییبانی های قانونی در 
رفع موانع تولید اســتان  فراهم است و امروزه اگر کسی 
قانون را در تحقق شعار سال بهانه کند تنها مانع تراشی 
کرده اســت چرا که قوانین ما نیاز امروز و بعد ســرمایه 

گذاران را پاسخگو است.
وی بــا بیان اینکه هم افزایی فراقانونی باید در اســتان 
حاکم شــود، گفت: ســازمان بازرســی به عنوان بازوی 
نظارتــی کمک به تولید اســتان فعال اســت و دیوان 

محاسبات نیز در این راستا  پای کار است.
حجت الاســلام جعفری افزود: نظارت های قضایی نیز 
به گونه ای اســت که نباید جلوی شــجاعت مدیران را 
بگیرد و از ریسک پذیری مدیران در حوزه تولید حمایت 

می کنیم.

وی ادامه داد: تا سال گذشته برخی از بانکهای خصوصی 
در مقابل برخی از قوانین تولید کنندگان پاسخگو نبودند 
و اکنون این موانع با ورود دستگاه قضایی برداشته شده 
و بانــک  های خصوصی همانند بانــک های دولتی در 

صورت تخلف قانون مورد پیگرد قضایی قرار می گیرند.
وی ادامه داد: بانک های خصوصــی نیز همانند دولتی 
موظف به اجرای قانون هســتند و باید در قبال مصوبات 

ستاد تسهیل پاسخگو باشند.

مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک کشور گفت: با توجه به 
میزان تولید دام زنده سبک، گوشت گوسفندی برای مصرف 
ماه مبارک رمضان موجود اســت و کمبــودی در این زمینه 

نداریم.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، »افشین 
صدر دادرس« افزود: اتحادیه مذکور با همکاری تشــکل ها 
و تعاونی ها برای تامین گوســفند ماه مبارک رمضان آمادگی 

کامل تولید و عرضه را دارد.
وی اظهارداشــت: البتــه نحــوه تامین و عرضه گوشــت 
گوسفندی با نرخ های مصوب در سبد ماه مبارک رمضان به 
دستور دســتگاه های متولی و مسئولان بخش توزیع انجام 
می شــود که هنوز در این خصوص بخشنامه ای بدست ما 
نرسیده است.مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک کشور با 
بیان اینکه قیمت گوســفند زنده که از تولیدکننده خریداری 
می شود تابع عرضه و تقاضا است، تصریح کرد: اکنون قیمت 
دام زنده در نقاط مختلف کشــور بیــن 55 تا ۶0 هزارتومان 
اســت اما در بازار نرخ هر کیلوگرم شــقه گوشت گوسفندی 
بین 130 هزار تا 1۴0 هزارتومان بفروش می رســد که نرخ 

بالایی است.
وی گفــت: با وجود کمبود نهاده هایی همچون جو تولید در 

حال انجام اســت اما مشکل اصلی در بخش توزیع است که 
به نظر می رسد با همکاری دستگاه های متولی این معضل 

برطرف شــود تا گوشت گوسفندی با قیمت مناسب به دست 
مصرف کنندگان برسد.صدردادرس با تاکید براینکه کمبودی 

در تولید دام سبک نداریم، افزود: اواخر زمستان سال گذشته 
میش ها زایمان کردند و بره هایشــان دارای وزن های 30 تا 
35 کیلوگرم هستند که آماده عرضه برای ماه مبارک رمضان 

است.
وی یکی دیگر از مشکلات بخش دام سبک را وجود دلالان 
دانست و اظهارداشــت: البته به دلیل شیوع کرونا با کاهش 
مصرف رســتوران ها و هتل ها روبرو هستیم که همین امر 

باعث شده تا دام روی دست تولیدکنندگان باقی بماند.
وی گفــت: عرضه دام ســبک با قیمت مناســب از اختیار 
تولیدکننــدگان خارج اســت و باید برای بخــش توزیع این 

محصول چاره ای اندیشیده شود.
به گزارش ایرنا،  طبق آمار وزارت جهاد کشــاورزی در سال 
۹۹ حدود  880 هزار تن گوشــت قرمز در کشــور تولید شد، 
این درحالیست که تولید گوشت قرمز در سال ۹۲ حدود ۷55 
هزارتن بوده که آمارها نشــان می دهد طی سال های اخیر 

تولید گوشت قرمز ۲.5 درصد رشد داشته است.
سرانه مصرف گوشت قرمز کشور 1۲.5 کیلوگرم برآورد می 
شود.بررسی های بازار در اواخر سال ۹۹ نشان می داد  قیمت 
هر شقه گوسفندی در مناطق مختلف بالای 150 هزارتومان 

و گوشت تفکیکی بین 1۷0 هزار تا ۲00 هزار تومان بود.

جریمه مالیاتی برای متخلفان سود بانکی
از آنجـا کـه همـواره بانک هـا از سـودهای بانکـی تمکین نمی کننـد، در این زمینـه وزیر امور 

اقتصـادی و دارایـی جریمـه مالیاتـی برای بانک هـای متخلف در نظر گرفته اسـت.
بـه گـزارش روزنامـه »صبح امـروز« و بـه نقل از ایسـنا، همـواره بانک ها به تخلف در سـود 
متهـم می شـوند بـه ایـن صورت کـه آن هـا معمـولا مصوبات شـورای پـول و اعتبـار درباره 
سـود سـپرده ها و تسـهیلات را دور می زدنـد و سـودهای بالاتـر از نرخ های مصـوب دریافت 

می کننـد. 
در طـول سـال های گذشـته سـعی شـده اسـت تا بـا ایـن تخلـف بانک هـا برخورد شـود اما 

متاسـفانه تاکنون کارسـاز نبوده اسـت.
در ایـن راسـتا، وزیـر امـور اقتصـادی و دارایـی بـه 1۲ مدیر عامـل بانک زیـر مجموعه خود 
اعـلام کـرده اسـت: بـا توجـه بـه لـزوم حمایـت از تولیـد در راسـتای تحقـق شـعار سـال و 
پیـرو تاکیـدات قبلـی، بانک هـا موظف بـه رعایت دقیق نرخ های سـود سـپرده و تسـهیلات 

مصـوب شـورای پـول و اعتبار هسـتند.
دژپسـند بـه بانک هـا اخطار داده اسـت که نرخ هـای بالاتـر از نرخ های مصوب شـورای پول 
و اعتبـار جـز هزینه هـای قابـل قبـول مالیاتی محسـوب نمی شـوند و سـازمان امـور مالیاتی 

را مطابـق گـزارش سـازمان حسابرسـی موظف بـه انجام اقدام مورد نظر دانسـته اسـت.
ایـن در حالـی اسـت که وزیـر اقتصـاد در جدیدترین اظهـارات خود دربـاره احتمـال تغییر در 
نـرخ سـود بانکـی بیـان کـرده که تغییـر ایـن متغییـر اقتصادی بـا توجه بـه شـرایط طبیعی 

اسـت امـا ایـن امـر باید مورد بررسـی بیشـتری قـرار گرفتـه و بـه تدریج انجام شـود.
حـال، عبـاس معمارنـژاد- معـاون امـور بانکـی وزیـر اقتصـاد - اعلام کرده اسـت که سـود 
مصـوب بـرای سـپرده های یـک سـاله 1۶ درصـد و دو سـاله 18 درصد اسـت ضمـن اینکه 

سـقف سـود تسـهیلات 18 درصد تعیین شـده اسـت.
طبـق گفتـه وی، بـه میزانی که بانک ها سـود بیشـتر از نـرخ مصوب پرداخت کننـد علاوه بر 

اینکـه به صاحب سـپرده، سـود پرداخـت کرده اند مشـمول پرداخت مالیات هم می شـوند.

مهلت تسویه بدهی بدهکاران بانکی ۶ ماه 
تمدید شد

معـاون اقتصـادی رییس جمهـوری از موافقـت تمدیـد مهلت تسـویه بدهی بدهـکاران بانکی 
بـه مـدت ۶ مـاه )تـا پایـان شـهریورماه 1۴00( بـا هـدف مانع زدایـی و پشـتیبانی از تولیـد 

داد.  خبر 
بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امروز« و به نقـل از پایگاه اطلاع رسـانی و پایش آثـار اقتصادی 
کرونـا، »محمـد نهاوندیـان« اظهـار داشـت: بـر اسـاس مصوبـه سـال گذشـته سـتاد ملـی 
کرونـا، مهلت هـای تعییـن شـده در قانـون تسـهیل تسـویه بدهی تا آخـر سـال 13۹۹ پایان 

می یافـت.  
وی تاکیـد کـرد: بـا پیشـنهاد وزارت صنعـت، معـدن و تجارت و سـتاد تسـهیل و رفـع موانع 
تولیـد، موضـوع در دسـتور کار کارگـروه آثـار اقتصـادی مقابلـه بـا کرونـا قـرار گرفـت و در 
جلسـه هفتـه قبـل کارگـروه، پس از بررسـی و با توجه به شـرایط اقتصادی ناشـی از شـیوع 
کرونـا، تاکیـد شـد ایـن تمدید به منظـور پشـتیبانی از واحدهای تولیدی و تحقق شـعار سـال 

انجام شـود. 
معـاون اقتصـادی رییس جمهـوری افـزود: بنابرایـن موضـوع در جلسـه گذشـته سـتاد ملـی 
مقابلـه بـا کرونـا مطـرح و بـا موافقـت اعضـا، تاریخ هـای تعیین شـده در مصوبه قبلی سـتاد 
بـه مـدت ۶ مـاه تمدید شـد تـا واحدهای تولیـدی با شـرایط مطلوب تری نسـبت به تسـویه 

بدهـی اقـدام کنند.
وی گفـت: بر اسـاس قانـون مذکور، اشـخاص حقیقی با تسـهیلات زیـر 500 میلیون تومان 
و بنگاه هـای اقتصـادی حقوقـی بـا تسـهیلات زیـر ۲ میلیـارد تومـان در رشـته فعالیت هـای 
تولیدی شـامل کشـاورزی، شـیلات، اسـتخراج معادن، صنعت، سـاختمان و تامیـن برق، آب 
و گاز مشـمول ایـن قانـون هسـتند، همچنیـن جریمـه تأخیـر ایـن تولیدکننـدگان بخشـوده 
شـده و بدهـی آنـان بـر اسـاس نرخ قـرارداد اولیه و بـه صورت سـاده )و نه مرکّب( محاسـبه 

می شـود. 
نهاوندیـان ادامـه داد: تولیدکنندگانـی مشـمول تسـهیلات ایـن قانـون هسـتند کـه بخواهند 
بدهـی غیرجـاری خـود را بـه صورت نقدی تسـویه کننـد، دولت و سـتاد ملی کرونـا تصمیم 
گرفـت بـرای پشـتیبانی از تولیـد و تسـهیل تسـویه بدهـی، نسـبت بـه تمدیـد مهلت هـای 

تعییـن شـده در ایـن قانـون اقـدام کند. 
وی در خاتمـه گفـت: بـر اسـاس مصوبه هـای سـتاد اقتصادی دولت کـه به دسـتگاه ها ابلاغ 
شـده، رفـع موانـع تولیـد و پشـتیبانی از ایـن بخـش در دسـتور کار سـتاد قرار گرفتـه و همه 
پیشـنهادهای دسـتگاه ها و بخـش خصوصـی و تعاونـی، در جهـت مانع زدایی و پشـتیبانی از 
تولیـد بـرای تصویـب در هیات دولـت و شـورای عالی هماهنگی اقتصادی سـران قوا در حال 

جمـع بنـدی نهایی اسـت و اطلاع رسـانی خواهد شـد.
بـه گـزارش صبح امروز، امسـال از سـوی رهبر معظـم انقلاب به سـال »تولید، پشـتیبانی ها 

و مانع زدایی هـا« نامگذاری شـده اسـت.

ایران و عراق سند همکاری ۵ ساله
 امضا می کنند

وزیـر تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی گفت: ایران بـه دنبـال همکاری های دوجانبه با تاسـیس 
شـرکت های مشـترک در قالب سـند بلندمدت 5 سـاله با عراق اسـت.

بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امروز« و به نقـل از وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی، محمد 
شـریعتمداری اظهـار داشـت: ایران به دنبـال همکاری های دوجانبه با تأسـیس شـرکت های 
مشـترک در قالـب سـند بلندمـدت 5 سـاله بـا عراق اسـت کـه در واقـع نقشـه راه همکاری 

ماست.
وی بـا اشـاره بـه نامگـذاری امسـال از سـوی رهبـر معظـم انقـلاب بـه عنـوان تولیـد، 
پشـتیبانی ها و مانـع زدایی هـا گفـت: بـاز شـدن بازارهـای صادراتـی ایـران بـه خصـوص در 
کشـورهای همسـایه یکـی از سیاسـت های مهـم سـال 1۴00 وزارتخانـه تعـاون، کار و رفاه 

اجتماعـی اسـت کـه پیـش نیـاز ایـن مهـم توسـعه روابـط کار فیمابیـن خواهـد بود.
شـریعتمداری بـا بیـان اینکـه از مدتـی پیـش امضای سـند 5 سـاله بـا وزارت کار عـراق در 
دسـتور کار طـرف ایرانـی بـود؛ از نهایـی شـدن ایـن سـند خبـر داد و افـزود: همکاری هـای 

دوجانبـه تهـران - بغـداد در قالـب ایـن سـند دنبـال خواهد شـد.
وزیـر تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی بـا بیـان اینکـه تبـادل نیـروی کار و فرصت های شـغلی 
برنامـه بعـدی سـفرش به عراق اسـت، از تـلاش برای فعالیـت اقتصادی علاوه بر گسـترش 

روابـط در زمینـه تعـاون و کار و مذاکـره پیرامـون بیمه های اجتماعـی خبر داد.
شـریعتمداری خاطـر نشـان کـرد: تبـادل نیـروی کار عمدتـاً تخصصـی اسـت و بـه زودی 
وابسـته کار جمهوری اسـلامی ایران در عراق )سـفارت ایران در بغداد( مسـتقر خواهد شـد.

وی در ادامـه تبـادل نیروهـای کار تخصصـی را نیـاز هـر دو طـرف برشـمرد و تمرکز اصلی 
مذاکـرات خـود بـا دولـت عـراق را مسـائل اقتصـاد واقعـی عنـوان کـرد کـه در زمینه هـای 

پتروشـیمی، دارویـی، مصالـح و فلـزات سـاختمانی پیگیـری خواهد شـد.
شـریعتمداری بـا تصریـح بـر اینکـه همـکاری وزارت کار، تعـاون و رفـاه اجتماعی بـا دولت 
عـراق اکثـراً در حـوزه اقتصـاد خواهـد بـود؛ ابـراز امیـدواری کـرد بـا تفاهم هـای منعقده که 
پیش نویـس آن و سـند همـکاری پنـج سـاله آمـاده شـده اسـت، ایـن همکاری ها توسـعه و 

قـوام بیشـتری یابد.
وزیـر تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی یادآور شـد: شـرکت هایی با صندوق هـای اقتصادی وزارت 
کار همـکاری دارنـد کـه در ضمـن اسـنادی کـه امضـا خواهـد شـد در سـال 1۴00 اجرایـی 
می شـوند. شـریعتمداری در سـفر بـه عراق روز یکشـنبه چند نشسـت با وزیـران مربوطه این 
کشـور همسـایه در وزارتخانه هـای دارایـی و کار خواهـد داشـت ضمن اینکه روز دوشـنبه در 
سـفر بـه کربـلا برنامه هـای کاری سـفرش را بـرای توسـعه روابـط فی مابیـن دنبـال خواهد 

کـرد کـه به نظر می رسـد نمایشـگاه های مشـترک اقتصـادی نیز بخشـی از آن باشـد.

خبر

جزئیات عرضه کالاهای اساسی با نرخ مصوب برای ماه رمضان؛

فروش اینترنتی در دستور کار است
مدیــرکل امــور بازرگانــی وزارت صمت از 
عرضه 30 هزار تن برنج، 30 هزار تن شکر، 
3 هزار تن گوشــت منجمد و 180 هزار تن 
روغن نباتی در مــاه مبارک رمضان خبر داد 
و بیــان کرد: فروش اینترنتــی این اقلام در 
دستور کار اســت که عرضه اینترنتی کالاها 
در اختیار اســتانداران سراسر کشور گذاشته 
شــده تا از امکانات اســتانی خود برای این 
نوع عرضه اســتفاده کنند.به گزارش روزنامه 
»صبح امــروز« و به نقــل از مهر، صدیف 
بیک زاده درباره برنامه وزارت صمت و ســتاد 
تنظیم بازار بــرای تأمین کالاهای پرمصرف 
مردم در ماه مبــارک رمضان گفت: با توجه 
به اینکه تقاضا بــرای برخی کالاها از جمله 
برنج، گوشــت قرمز، شــکر، روغن نباتی و 
… در ماه رمضان نســبت به ماه های قبل 
افزایش می یابد، طرح تنظیم بازار ماه رمضان 
برنامه ریــزی و در تاریــخ 15 فروردین ماه 
به رؤســای کارگروه تنظیم بازار استان های 

سراسر کشور ابلاغ شد.
مدیرکل امــور بازرگانی وزارت صمت افزود: 
محور این دستورالعمل شامل تأمین و توزیع 
اقلام مشــمول طرح ضیافت در ماه رمضان 
اســت که بر اســاس آن، برنج 30 هزار تن، 
شــکر خانوار 30 هزار تن، روغن نباتی 180 
هزار تن و گوشــت قرمز منجمد 3 هزار تن، 

همگی با نرخ مصوب دولتی عرضه می شود؛ 
علاوه بر این، وزارت جهاد کشاورزی عرضه 
گوشــت مرغ چه به صورت منجمد و چه به 
صورت گرم در شبکه های توزیع را در دستور 
کار قرار داده است. این طرح از 18 فروردین 
ماه آغاز شــده و تا آخر مــاه مبارک رمضان 

ادامه خواهد داشت.
عرضه خرما محدودیتی ندارد

وی ادامه داد: از دیگر اقلام پرمصرف در ماه 
رمضان، خرما اســت که با توجه به موجودی 
کالاها در اســتان ها، وزارت جهاد کشاورزی 
اعلام کرده کــه عرضه این کالا محدودیتی 
ندارد و هر میزان که اســتان ها نیاز داشــته 
باشــند می تواننــد در اختیارشــان بگذارند؛ 
همچنین در کنار فروشــگاه های زنجیره ای 
و صنفی، ســازمان تعاونی روستایی نیز راسا 
نســبت به عرضه خرما با رعایت ســودهای 

مصوب هیأت عالی نظارت اقدام می کند.
بیــک زاده با بیان اینکه بخــش دیگری از 
کالاهــای مورد نیاز ماه رمضــان مربوط به 
خدمات صنفــی مثل آش، حلیــم، زولبیا و 
بامیه اســت، گفت: کمیســیون های نظارت 
بر خدمــات صنفی که در تمام اســتان ها و 
شهرســتان ها با حضور مســئولان مختلف 
از جمله اســتانداری، فرمانداری، نمایندگان 
دادســتانی، صمت اســتان ها و … تشکیل 

می شــود نســبت به تعیین قیمت هــا اقدام 
می کنند. قیمت ها مصوب بوده و بر اســاس 
شرایط اســتان یا شهرستان تعیین می شود و 
امروز در بیشــتر استان ها این قیمت ها ابلاغ 
شــده که در هر اســتان و شهرســتان، نرخ 
متفاوتی اســت. در واقع بر اساس عرضه نوع 
خدمات، ســرقفلی مغازه، اجاره، هزینه و… 
در هر اســتان و شهرســتان نرخ ها توســط 
کمیسیون نظارت، تعیین و ابلاغ شده است.
مدیرکل امــور بازرگانــی وزارت صمت در 
مــورد نظارت بر بازار نیز تصریح کرد: علاوه 
بر تأمین کالاهای مورد نیاز، ســعی شــده 
نظارت های لازم از طریق ســازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، بازرســین 
بازرسین  و  اســتان ها  ســازمان های صمت 
اصناف در قالب طرح نظارتی ویژه ما رمضان 

در سطح بازار انجام شود.
تخفیف ۵ تا ۱۵ درصدی کالاها

مدیرکل امــور بازرگانــی وزارت صمت در 
مورد اعمال تخفیــف روی قیمت کالاهای 
پرمصرف ماه مبارک رمضان، اظهار داشــت: 
بر اساس مصوبه ســتاد تنظیم بازار، عرضه 
کالاها در مــاه مبارک رمضــان با تخفیف 
حداقل 5 تا 15 درصدی با روش های مختلف 
خواهد بود و البتــه توزیع کنندگان می توانند 

تخفیف بیشتری هم اعمال کنند.

نرخ مصوب برنج، گوشت و شکر
وی ادامه داد: برخی از کالاها قیمت مصوب 
دارد؛ به عنــوان مثال قیمــت برنج 11.۲1 
هندی که قرار است از سوی شرکت بازرگانی 
دولتی عرضه شــود، 18,500 تومان اســت. 
قیمت برنج تایلنــدی 1۲500 تومان، قیمت 
شــکر خانوار در بســته بندی یــک کیلویی 
8۷00 تومان، قیمت روغن نباتی با توجه به 
احجام و نوع روغن بر اساس قیمت درج شده 
روی کالا و قیمت گوشــت قرمز منجمد هر 

کیلوگرم 80 هزار تومان خواهد بود.
بیک زاده گفت: مســئولیت تأمین گوشــت 
قرمز منجمد و گوشت مرغ عموماً با شرکت 
پشــتیبانی امور دام وابســته به وزارت جهاد 
کشــاورزی است و مســئولیت تأمین برنج، 
روغن، شکر و … با شرکت بازرگانی دولتی 

ایران وابسته به وزارت صمت خواهد بود.
عرضه روغن ۳0 هزار تن بیشتر از تقاضا 

خواهد بود
وی در پاســخ به این سوال که آیا در تأمین 
روغن مشــکلی وجود دارد یــا خیر، تصریح 
کرد: مصرف روغــن میانگین زیر 150 هزار 
تن بود که برای ماه مبارک رمضان 30 هزار 
تن بیشــتر یعنی 180 هزار تــن پیش بینی 
شــده تا بتوان از این طریــق افزایش تقاضا 
در بــازار را جواب داد. برنامــه تأمین نیز به 

تفکیک کارخانه و استان تنظیم شده و تمام 
تکالیف مربوط به کارخانه داران و استان ها و 

فروشگاه های زنجیره ای اعلام شده است.
مدیرکل امور بازرگانی وزارت صمت افزود: از زمان 
تولیــد تا عرضه روغن به عمده فروشــان فعلًا بر 
روی ســامانه جامع تجارت ثبت می شود.بیک زاده 
تاکید کرد: فعلًا پیش بینی این است که کمبودی 
در روغن و ســایر اقــلام پرمصرف مــاه مبارک 
رمضان نداشته باشیم؛ البته تاکنون نیز کمبودی از 

سوی استان ها به ستاد اعلام نشده است.
فروش اینترنتی کالاهای مورد نیاز ماه 

رمضان
وی در مــورد عرضه اینترنتی کالاهای مورد 
نیاز ماه رمضان نیز گفت: با توجه به وضعیت 
کرونا در برخی از اســتان های کشور عرضه 
اینترنتی کالاها در اختیار اســتانداران سراسر 
کشــور گذاشته شــده که از امکانات استانی 
خود برای این نوع عرضه استفاده کنند. مقرر 
شــده برای رعایت پروتکل های بهداشــتی 
استان به استان از این ظرفیت های اینترنتی 
استفاده کنند تا کالاها را با روش های مختلف 

به دست مردم برسانند.
بیک زاده افــزود: در عرضه اینترنتی کالاها 
محدودیتــی وجود نــدارد و افراد هر کالایی 
نیاز داشته باشند می توانند به صورت اینترنتی 

خرید کنند.
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258 نفری که دیگر در بین ما نیستند؛

سناریوی ترسناک کووید 19 چیست؟
پیام طبرسی: ما موفق نیستیم، چون که هیچ چیز نداریم، نه واکسنی وجود دارد و نه زور و ضربی 

در حالی که فرصت ها برای واکسیناسیون کرونا 
از دست می رود، هر روز در موج چهارم پاندمی 
صدهــا زندگــی، صدها جان، بخاطــر ابتلا به 
کروناویــروس از بین می روند. طبق آخرین آمار 
۲58 بیمار کووید1۹ تنها در یک شبانه روز جان 
خود را از دست دادند و مجموع جانباختگان این 

بیماری به ۶۴ هزار و ۴۹0 نفر رسید. 
به گفته کارشناســان و پزشــکان، تنها راهکار 
»احتمالی« توقف موج های بی پایان کووید-1۹ 
واکسیناسیون عمومی است، اما به دو دلیل این 
کار با ســرعت کمی در ایران صورت می گیرد؛ 
اول جنگ واکســن در تمام دنیا که باعث شده 
است به بســیاری از کشــورها به اندازه کافی 
واکسن نرسد و دوم سرعت کمی که در تزریق 
همان واکسن های موجود در کشور وجود دارد. 
این ها باعث شــده اند وزارت بهداشــت هم از 
برنامه اش برای واکسناسیون کادر درمان عقب 

بماند.
به گزارش »صبح امروز« به نقل از خبرآنلاین، 
پیام طبرســی، رئیس بخش عفونی بیمارستان 
مسیح دانشــوری و عضو کمیته علمی واکسن 
کوویران، می گوید: »بالاخره باید به 80 میلیون 
نفر واکســن تزریق کنیم و سرعت ما برای این 
کار الان اصلا مناســب نیســت. منابعی مثل 
بلومبرگ اعلام کرده اند که تزریق واکســن به 
شــکل عمومی در ایران ممکن است که حدود 

10 سال طول بکشد«. 
با ادامه این روند، پیش بینی می شود تا نیمه اول 
ســال 1۴01 خبری از واکسیناسیون عمومی در 
کشــور نباشد، پیشــبینی ای که با خستگی روز 
افــزون کادر درمان می تواند خبــر از روزهای 
ترسناکی بدهد، روزهایی ترسناک که هم اکنون 

بخشی از آن در ایران می گذرد.
طبرســی توضیح می دهد: »بــا این موجی که 
شــروع شــده، آمار جان باختگان صددرصد به 
روزانه 500 تا ۶00 نفر می رســد، این موضوع 
غیرقابــل اجتناب اســت. درحــال حاضر تنها 
کاری که باید انجام دهیم این است یک سری 
محدودیت ایجاد کنیم تا ســرعت این موج کم 
بشــود، تا مرگ ومیر خدایی نکرده چهار رقمی 

نشود«. 
بیمارستان)مسیح  همین  در  دکتر  آقای 
کرونا  چهارم  پیک  وضعیت  دانشوری( 

چگونه است؟
در این پیک جدید که از فروردین شــروع شد، 
روز بــه روز تعداد بیمارها بیشــتر شــد. تا قبل 
از عیــد ورودی اورژانس مــا بین ۶0 تا ۹0 نفر 
بود، الان روزانه ۲۴0 تــا ۲50 نفر به اورژانس 
کرونایی ها مراجعه می کنند و علائم کرونا دارند. 
بیمارستان های دیگر ســطح شهر هم وضعیت 
به همین شکل اســت، حتی در بیمارستان های 
مرکزی ممکن اســت که تعداد مراجعین بالاتر 
هم باشــد. در بیمارســتان های خصوصی هم 

میزان مراجعه به همین شکل است.
درباره میزان بســتری هم باید بگویم که واقعا 
تخــت نیســت، در همین چند روز در مســیح 
دانشــوری ۹0 تخت اضافه شــد، امــا باز هم 
بالافاصله ظرفیت پر شد. این نشان می دهد که 
ما با یک پیک ســنگینی روبه رو هستیم. مثلا 
برخی از بیمارســتان های ارتش و ســپاه فقط 
بیماران کرونایی بستری می کنند، به عبارتی هم 
حجم پیک در حال افزایش است و هم کسانی 
که مشکلی داشته باشــند، جایی برای بستری 

پیدا نمی کنند.
پاندمی  ابتدای  از  بیشترین بستری که 

داشتید، چقدر بوده است؟
در فاز اول، اســفند ۹8 حدود۲30 نفر بســتری 
کردیم، اما بعــد از آن چون بخش های دیگری 
برای بیماران غیرکرونایــی راه افتادند، حداکثر 
150 نفر بســتری می کردیم. آن زمان ۲30 نفر 
برای کل بیمارستان بود، الان بالاخره 50 تخت 
برای بیماران دیگر گذاشته اند. اگرچه تخت های 

مربوط به کرونایی ها کاملا پر است.
به نظرتان چقدر بیمارســتان ظرفیت 

دارد و تــا کجــا می تواند ایــن روند 
افزایشی را تحمل کند؟

بیمارستان دیگر کاملا پر شــده است و بیشتر 
از ایــن گنجایش نــدارد. به همیــن دلیل باید 
بیمارستان های دیگر هم شروع به پذیرش کنند، 
اما این کار هم حدی دارد. در مهر و آبان ۹۹ هم 
شرایط به این شکل بود، اما به نظر می رسد که 

این موج از قبلی ها سنگین تر است.
چطور؟ 

این ویروس جهش یافته اســت و میزان انتقال 
بیشتری دارد و به شــکل تصاعدی شیوع پیدا 
می کند، واقعا آمار به شکل »موشکی« در حال 

افزایش است.
ابتلایان به شــکل  آمار  اینکــه  با  اما 
تصاعدی در حال افزایش است، تعداد 
فوتی ها هنوز به آن شدت زیاد نشدند. 

این عجیب نیست؟
عجیب نیست، ما الان در شروع موجیم و همیشه 
مرگ ومیــر با چند هفته تاخیر می آید. الان یک 
سری مریض در آی ســی یو بستری می شوند و 
چون شــناخت درمانی بیشتر شــده بیشتر زنده 
می مانند، اما بعد از چند هفته مرگ ومیر شــروع 
می شــود. الان برای قضاوت درباره مرگ ومیر 
زود اســت. با این موجی که شــروع شده، آمار 
جان باختگان صددرصــد به روزانه 500 تا ۶00 
نفر می رسد، این موضوع غیرقابل اجتناب است. 
الان تنها کاری که باید انجام دهیم این اســت 
یک سری محدودیت ایجاد کنیم تا سرعت این 
موج کم بشود، تا مرگ ومیر خدایی نکرده چهار 

رقمی نشود.
چطور ممکن اســت به آمار فوتی های 

چهار رقمی برسیم؟
بالاخره هرچقدر ظرفیت بیمارستان ها زیاد شود 
یک سری از افراد اصلا بستری نمی شوند، مثلا 
مریضــی تمایل دارد فقط در یک بیمارســتان 
خاصــی بســتری شــود و وقتــی می بیند آن 
بیمارستان جایی ندارد به خانه برمی گردد، چند 
روز بعد حالش بدتر می شود و باید در آی سی یو 
بستری شود و جایی آی سی یو ندارد و متاسفانه 

به بخش بیمارستان رفته و فوت می کند.
میــزان مرگ ومیر قبل عید کم شــد چون در 
بیمارستان ها جا برای درمان آن ها بود، اما الان 
بخاطر شــلوغی، بیمارســتان ها مجبور هستند 
بیماران با شــرایط بدحال تر را انتخاب کنند. به 
همین دلیل برخی مریض ها که در حالت مرزی 
قرار دارند به خانه می روند و یک تعدادی از این 

افراد متاسفانه بدحال می شوند.
چقــدر امکان دارد که نظام ســلامت 
مجبــور شــود به ســمت تشــکیل 

بیمارستان های صحرایی حرکت کند؟
در برخی اســتان ها این اتفاق رخ داده اســت. 
چــاره ای برای این موضوع وجود ندارد، ظرفیت 
بیمارســتانی برای این تعداد بیمار کافی نیست. 
در همه کشورهای دنیا وضعیت به همین شکل 
است، آمریکا و انگلیس که تعداد تختشان خیلی 
بیشتر است هم در بســتری بیماران به مشکل 

خوردند.
باور غلطی در حــال حاضر بین مردم 
پیش آمــده که بیماران کرونایی بعد از 
بستری در بیمارستان احتمال فوت شان 
بیشــتر می شــود، چرا این فکر ایجاد 

شده است؟
بخاطر اینکه ذات این بیماری پیشــرفت است. 
کووید بیماری ای نیست که مریض از لحظه اول 
حالش بد باشد و مشخص شود. معمولا مریض 
تازه موقعی به بیمارســتان می آید که احساس 
تنگی نفس دارد و حالش خوب نیســت، بعد با 
خودش می گوید که با پای خودش به بیمارستان 
آمده، اما حالش بدتر شــده اســت. اما ذات این 
بیماری پیشرفت است، ممکن است که اکسیژن 
کســی ۹5 درصد باشد، بعد پزشک از روی این 
که ۶0 درصد ریه بیمار درگیر است، حدس بزند 
که مریض در چند روز آینده افت اکســیژن پیدا 
می کنــد، اما مریض این را نمی بیند. حتی خیلی 

از بیماران بخاطر دیر آمدن به بیمارستان فوت 
می کنند. خیلی ها هم فکر می کنند که داروهای 
بیمارستان را در خانه تزریق می کنند و مشکلی 
پیش نمی آید، در حالــی که این موضوع خیلی 

خطرناک است. 
بیماران عوارض  آقای دکتر در میــان 
عجیب یا جدیدی مشاهده شده است؟ 
ما انقدر بیمار دیده ایم که به عوارض آن عادت 
کرده ایم. قبلا می گفتند ســل یک بیماری هزار 
چهره اســت، الان باید بگوییــم که کرونا هزار 
چهره اســت. هرگونه عوارضی که بگویید این 
بیماری می دهد و وقتی شــیوع آن زیاد می شود 
انــواع عوارضش هــم زیاد می شــود؛ عوارض 

مغزی، کلیوی، گوارشی و ...
فرمول  این  انگلیســی  جدید  گونه  در 
که جوانان کمتر آسیب می بینند به هم 

خورده است؟ 
باز هم بیماری در افراد مسن کشندگی بیشتری 
دارد و در افراد پرخطر احتمال افزایش شــدت 
بیماری بیشتر اســت. اما نسبت به قبل درصد 
بیماری شــدید در جوان ها بیشــتر شده است. 
مثلا اگــر قبلا 5 درصــد از جوانان بــا کرونا 
درگیر می شــدند، الان میزان درگیری در آن ها 
۲0درصد اســت. با این وجود ۶0 درصد موارد 
در گروهی است که سنشان بالاست یا بیماری 

زمینه ای دارند.
هم زمان در برخی از کشورها مثل ایران 
اســت، علت  گرفته  اوج  کرونا  دوباره 

چیست؟
ایــن بیماری مــوج دارد و موج ها در زمان های 
مختلف رخ می دهد. موج سوم کرونا در کشور ما 
از مهر شروع شد و آذر کاهش پیدا کرد، درست 
زمانــی که وضع ایران بهتر شــده بود و از آذر 
ماه انگلیــس و آمریکا با وضعیت بدتری درگیر 
شــدند. حالا اوضاع آن ها بهتــر و اوضاع ایران 
بدتر شــده است. برخی می گویند، در انگلیس و 
آمریکا بخاطر واکســن وضعیت بهتر شده است 
در صورتی که در آنجا موج کرونا فروکش کرده 
اســت. اگر قرار باشد واکســن موثر باشد دیگر 

نباید در این کشورها موجی دیده شود.
آقــای دکتــر! بالاخره کــدام یک در 
ایجاد این موج مقصر هستند؛ مردم یا 

حاکمیت؟
هر دو، هم مردم و هم کســانی که ساده انگاری 
کردند و راه ها را نبســتند و فقط گفتند مردم در 
ســفر پروتکل ها را رعایت کنند. در صورتی که 
خودشــان مطمئن بودند که کسانی که به سفر 

می روند پروتکلی رعایت نمی کنند. نباید از کسی 
که به سفر می رود، انتظار داشت که پروتکل ها 
را رعایت کند. خودمان بارها شــنیده ایم که در 
سفرهای نوروزی چقدر رستوران ها شلوغ بوده و 

کسی هم ماسکی استفاده نکرده است.
ما در اســفند خیلی سعی کردیم تا مسئولان را 
تحریــک کنیم که این اتفــاق رخ ندهد. چون 
واقعا یک فرصت طلایی از دســت ایران رفت. 
در این دو هفته تعطیلی با بستن راه ها و رعایت 
مردم، حداقل بیمــاری فروکش می کرد و چند 
ماهی می توانستیم صبر کنیم تا سرنوشت آمدن 
واکســن مشخص شود. اما آن دو هفته خودش 

باعث تشدید بیماری شد.
این روند از قبل عید شروع شده بود. شکنندگی 
وضعیت مشخص بود، چراکه میزان ورودی به 

بیمارســتان ها کاهش پیدا نمی کرد و ثابت بود. 
تخت های ما در بیمارســتان از قبل عید هم پر 
بود. آمار کم نشــده بود که بگوییم شرایط قابل 

کنترل است و مسافرت تاثیری نمی گذارد.
اینجا هم به نظر می رســد تقصیر کار 
دنیا  کشورهای  از  خیلی  نیستند،  مردم 
هم شــرایط به این شکل است. پس 
چرا شــما مردم را هم یکی از عوامل 

شروع این موج می دانید؟
شــما نمی توانید مردم را اصلا مقصــر ندانید. 
چینی ها الان موفق هســتند، چون هم سیستم 
و هم مردم رعایت می کنند. بالاخره آنجا دولت 
و مردم برای رعایت بیمــاری به یک تفاهمی 
رسیدند. کشــورهای جنوب شرق آسیا موفق تر 

هســتند؛ چراکه مردمان حــرف گوش کن تری 
دارند. انگلیس هم الان موفق شد، چون بالاخره 
قرنطینــه را با زور و ضرب اجرا کرد و همچنین 
واکســن تزریق کرد. ما موفق نیستیم، چون که 
هیچ چیز نداریم، نه واکسنی وجود دارد و نه زور 

و ضربی وجود دارد .
درباره واکسیناسیون، شرایط کشور ما 

به چه شکل است؟
درباره واکسیناسیون، مردم فقط آن چند کشور 
موفــق را می بینند. من با کشــورهایی که یک 
میلیون نفر جمعیت دارند کاری ندارم و منظورم 
کشــورهایی با جمعیت حداقل ۷0 و 80میلیونی 
است. در این کشورهای پرجمعیت تنها انگلیس، 
آمریکا و کانادا بالای 5 درصد واکســن تزریق 
کرده اند. دیگر کشــورها مثل آلمان و فرانســه 
هنوز به این تعداد نرســیدند، پــس نمی توانیم 
ســیاه نمایی کنیــم و بگوییم ایــران در تزریق 
واکسن خوب نیســت. از طرفی هم ما بالاخره 
باید به 80 میلیون نفر واکســن تزریق کنیم و 
ســرعت ما برای این کار الان اصلا مناســب 
نیست. منابعی مثل بلومبرگ اعلام کرده اند که 
تزریق واکسن به شکل عمومی در ایران ممکن 

است که حدود 10 سال طول بکشد.
چرا فکر می کنید سرعت واکسیناسیون 

پایین است؟
مقداری از این موضوع به این ربط دارد که برای 
تزریق واکســن هایی که می آوریم هم سرعت 
نداریم. بالاخره امید بــود که اگر تا الان حدود 
800 هزار واکسن وارد کشور شده تا الان همه 
کادر درمان واکسن تزریق کرده باشند، اما این 

اتفاق رخ نداده است.
خوشــبینانه ترین  در  که  می کنید  فکر 
ایران  در  عمومی  واکسیناسیون  حالت 

کی شروع شود؟
 خیلــی امیدوار بودم که با درســت بودن همه 
اقدامات تا مهر و آبان واکسیناســیون عمومی 
تمام می شــد، اما با این وضعیت کنونی به نظر 
نمی رسد که تا شش ماه اول 1۴01 هم بتوانیم 
واکسیناسیون را تمام کنیم. چون هم باید تولید 
کنیم و هم واکسنیاسیون سریع تر صورت بگیرد.
اما امیدواریم مســئولان بتوانند واکسن خارجی 
بیشــتری بیاورند، الان یک رقابت در دنیا وجود 
دارد. می توانیم کنار بایســتیم و بگوییم کســی 
واکســن نمی دهد یا می توانیم برویم بجنگیم و 
بالاخره برای کشــور واکسن به دست بیاوریم. 
حداقل بــرای آرام کردن جــو عمومی مردم، 
واکسیناسیون باید جزو اولویت ها باشد و چه این 

دولت  چه دولت بعدی باید یک برنامه روشــنی 
برای واکسیناسیون داشته باشد.

آقای دکتر مســئولان وزارت بهداشت 
واکســن  دز  ۱۲0میلیون  روی  تقریبا 
داخلــی برای 60میلیون نفر حســاب 
ظرفیتی  چنین  نظرتان  به  کرده اند،  باز 

وجود دارد؟
در حرف می گویند که چنین چیزی شدنی است، 
اما در عمل باید ببینیم این موضوع قابلیت اجرا 
دارد یا نه. الان دیگر تولید واکسن در دنیا آنقدر 
مهم نیســت، به هر حال همه واکســن ها پیدا 
شــدند و حتی مدرنا و فایزر روش تولیدشان را 
گذاشته اند. چیزی که اهمیت دارد این است که 

آن واکسن قابلیت تولید انبوه داشته باشد.
اما یک بدبینی نسبت به تولید واکسن 
وجــود دارد و مثلا این ســوال مطرح 
می شــود که ایرانی کــه قابلیت تولید 
واکسن آنفلوآنزا را ندارد چطور می تواند 
واکســن کرونا تولید کند، پاسختان به 

این صحبت ها چیست؟
خوشبختانه تست بالینی واکسن ایرانی در حال 
انجام اســت، علت این که چنیــن اتفاقی رخ 
داده این است که ســرمایه داری برای این کار 
پیدا نمی شــد. تکنیک و تولید واکسن آنفلوآنزا 
در کشــور وجود دارد، اما کســی برای این کار 

سرمایه گذاری نمی کرد.
مگر این کار وظیفه حاکمیت نیست؟

بله، همیشه در کشــور دیدگاهی وجود دارد که 
واردات بهتر از تولید داخل اســت. مثلا درباره 
کرونا دارویی وجود دارد که یک شرکت ایرانی 
آن را داشت، اما این شرکت در مطالعات بالینی 
اذیت شــد و مجوز نمی گرفــت، در صورتی که 
قیمت داروی خارجی  ۷5 میلیون و قیمت ایرانی 
۲ میلیون و 100هزار تومان اســت، اصلا قابل 
قیاس نیســت. باز یک عده درباره این دارو به 
دنبال این هســتند که واردات صورت بگیرد، در 
حالتی که این شرکت مدعی شده که هر میزانی 

بخواهند تولید می کند.
بیاید،  زود  واکســن  اصلا  کنیم  فرض 
چقدر باید امیدوار باشیم که روند شیوع 

ویروس را قطع می کند؟
واکســن ها در مطالعات بالینــی موفق بودند، 
اما در عمل بایــد صبر کنیم تا نتایجش معلوم 
شــود. اگر در انگلیس و آمریکا تا پایان ۲0۲1 
موجــی نبینیــم، می توانیم مدعی شــویم که 

واکسیناسیون در جلوگیری کرونا موثر است.
نتیجه  این  به  ممکن هم هست روزی 
برســیم که تاثیر واکسیناسیون ۲0 تا 

۳0درصد است؟
بله، بخاطر جهش ها ممکن است.

شما گفتید که امیدوارید واکسیناسیون 
تا شــش ماه ۱۴0۱ صورت بگیرد، از 
ســمتی ویروس در حال جهش پیدا 
کردن اســت، چقدر امکان دارد تا آن 
زمان ویروس جهش یافته تر از واکسن 

فرار کند؟
ایــن بحث هم وجــود دارد، بــه همین دلیل 
واکسیناســیون عمومی نباید زیاد طول بکشد.

به همین دلیل آمریکا و انگلیس به این سرعت 
واکسن را تزریق می کنند تا با این کارهایشان 
چرخه بیمــاری را قطع کنند وگرنه به نظر من 
واکسیناسیون به شــکل فردی تاثیری ندارد، 
چقدر ممکن است یک فرد جوان کرونا بگیرد، 

بستری شود و دچار عارضه شود؟
تزریق واکسن به شکل فردی تاثیری ندارد، اما 
به ۷0 درصد جمعیت واکســن تزریق می شود 
تا چرخه ویروس قطع شــود و سود آن به همه 
برسد. حتی تزریق واکســن به لحاظ فردی با 
توجه به عوارض آن ممکن است سودی نداشته 
باشد و حتی عوارض واکسن برای فردی در ۲0 

تا 30 سال بیشتر از ابتلا به کرونا باشد.
خانــم دکتر محرز از همکاران شــما 
گفته بودند که واکســن روسی تزریق 
نمی کننــد، نظر شــما در ایــن باره 

چیست؟
 خانم دکتر اســتاد ما هســتند، بالاخره ایشان 
نظر شــخصی خودشــان را دارند. اما الان به 

نظر مــن ما اصلا وقت انتخاب نوع واکســن 
را نداریــم، باید با مردم صادق صحبت کنیم و 
بگوییم اگر نوبت واکسیناسیونش رسید نگویند 
چه واکســنی می زنند، الان دیگر اصلا فرصت 

انتخاب نیست.
خیلی ها از من می پرسند که چه واکسنی تزریق 
کنند، به نظــر من هرچه آمد باید تزریق کنند. 
شــرایط الان طوری نیست که ما حق انتخاب 
داشته باشیم. خیلی ها منتظر هستند که واکسن 
روســی دوباره بیاید تا تزریق کنند، در صورتی 
که ممکن اســت اصلا این واکسن نیاید. خود 
روســیه هنوز به کمتــر از 5 درصد جمعیتش 
واکســن تزریق کرده اســت. 100 هزار دز به 
ما می دهد، اما این تعداد مشــکلی را از ما حل 
نمی کند، صرفا کادر درمان باید از این فرصت 

استفاده کند و واکسن را تزریق کند.
زمانی که از شــروع واکسیناســیون 
بســیار  کردید  پیشــبینی  عمومــی 
چقدر  درمان  کادر  بــود،  نگران کننده 
می تواند این شرایط را تحمل کند؟ یا 
شما و همکارنتان به این وضع عادت 

کرده اید؟
همه خسته شــدیم و خستگی روحی آن اذیت 
کننده اســت، یک سال کار ســنگین است و 
شــرایط هم بهبودی پیدا نکرده. شــرایط کار 
و بیمــاری کرونا اصلا عادی نیســت، در این 
بیماری هرلحظه ممکن اســت که یک اتفاقی 
بــرای بیمار رخ بدهد. بعــد 15 ماه نمی توانیم 
بگوییــم که بیمــاری در ریه بیمار پیشــرفت 

می کند یا نه، این کار را سخت می کند.
تــا ۱۴0۱ می توان ایــن وضعیت را 

تحمل کرد؟
خیر، شرایط خیلی ســخت است. واقعا کسانی 
که در کرونا کار کردند، فرسوده شدند. شرایط 
پراســترس و پرفشار بود. کسانی که در بخش 
کرونــا کار می کننــد به جز خودشــان نگران 
خانواده شان هم هســتند. ضمن این که مردم 
ما خیلی شرایط بحران را حس نمی کنند و فکر 
می کنند شــرایط عادی است و مثلا می گویند 
در این بیمارســتان می خوابند یا نه. در صورتی 
که اصلا شرایط عادی نیست که حق انتخابی 
داشــته باشیم، امید داریم شرایط چرخشی کند 
و واکسیناســیون زودتر انجام شــود و حداقل 
تا پایان 1۴00 مســئله کرونا جمع شــود، اگر 

واکسیناسیون بتواند کرونا را تمام کند.
ســناریو بد ماجرا را در نظر بگیریم، اگر خبری 
از واکسیناســیون نباشــد چقدر ما شاهد این 

موج های کرونا خواهیم بود؟
این بیماری نشــان داده اســت که موج هایش 
پایان ناپذیر نیســت. تنها جایی که توانســت 
بیماری را کنترل کند چین و استرالیاست. آن ها 
هم بخاطر سیســتم قرنطینه جدی بیماری را 
کنترل کردند. شــوخی ندارنــد، رئیس جمهور 
یا ورزشــکار هم که باشــید اگــر بخواهید به 
آنجا ســفر کنید، باید دو هفته قرنطینه شــوید 
و راه فراری نیســت. ما که اصلا مرزها را باز 
گذاشــتیم، می گویند که از مســافران تســت 
می گیرند، اما خیلی ها این تســت را نمی دهند 
و صرفــا هزینه اش را پرداخــت می کنند. خود 
وزارت بهداشت هم می داند که ما آن قرنطینه 
را نداریــم، دو هفته قرنطینــه خیلی مهم تر از 

تست است.
در پایان فکــر می کنید که الان راهکار موقت 

برای مقابله با موج چهارم چیست؟
در شرایط خیلی بدی قرار گرفتیم، اول سال که 
باید روحیه ها تازه باشد، کادر درمان خسته ست، 
مردم هم که خســته شــده اند و الان هم که 
باید وارد محدودیت های جدید شــویم، البته نه 
محدودیت های اسمی. باید دوباره همه چیز دو 
هفته بســته بشوند تا میزان انتقال این بیماری 
کم بشــود. باید برخوردهــای اجتماعی را کم 
کنیم، دیگر تنها پوشیدن ماسک فایده ای ندارد. 
نمی توان گفت که در مترو شــلوغ با پوشیدن 
دو ماسک فرد به کرونا مبتلا نمی شود، ممکن 
اســت مبتلا شــود. ماســک هم در آن فضا 
صددرصد کمک کننده نیست. باید تجمعات در 

فضای بسته را کم کنیم.

شما نمی توانید مردم را اصلا 
مقصر ندانید. چینی ها الان موفق 
هستند، چون هم سیستم و هم مردم 
رعایت می کنند. بالاخره آنجا دولت 
و مردم برای رعایت بیماری به یک 
تفاهمی رسیدند. کشورهای جنوب 
شرق آسیا موفق تر هستند؛ چراکه 
مردمان حرف گوش کن تری دارند. 
انگلیس هم الان موفق شد، چون 
بالاخره قرنطینه را با زور و ضرب 
اجرا کرد و همچنین واکسن تزریق 
کرد. ما موفق نیستیم، چون که هیچ 
چیز نداریم، نه واکسنی وجود دارد و 
نه زور و ضربی وجود دارد 
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نقد فیلم »خون شد«؛

قیصر امروز
ســینما ســینما | جدیدترین اثر مســعود 
کیمیایی یعنی »خون شد« را می توان اثری 
رو بــه جلو در کارنامه فیلمســازیِ رییس 
ســینمای ایران ارزیابی کرد. اثری کامل 
که تمامِ مولفه های ســینمای کیمیایی در 
آن رعایت شده است. از کوچه های تاریک 
و تنگ تا دیالوگ های آتشینِ شخصیت ها 
که به دقت در فیلمنامه گنجانده شــده اند، 
تا برای مخاطب یادآوری کند که سینما نه 

آن فیلم های روی پرده که می تواند و باید چنین باشد.
سینمای کیمیایی ســینمای قهرمان پروری است که در آن کرکترها به فراخورِ جایگاهشان 
در فیلمنامه در نقش قهرمان ظاهر می شــوند و در انتها خاموشــی یا رفتن و بی صدا ماندن 
نصیبشان می گردد. خون شد نیز از این قائده مستثنی نیست. فیلم با سایه ای روی دیوار آغاز 
می شود، با یک موســیقیِ ناب و حماسی که برایمان طعم آثار منفردزاده را تداعی می کند و 
همین موســیقی ستار اورکی است که در جای جای اثر شــما را با فیلم همراه می کند و بی 
آن که چاقو و خون شــما را خســته کند؛ همراهتان می کند با انتقامِ فضلی که سعید آقاخانی 
با یک بازی تمام و کمال عهده دار ایفای نقشــش بوده، صاحب همان ســایه ای که در زیرِ 
گــذرِ قدیمی منتهی به خانه ای قدیمی که حالا چراغش خاموش اســت و می رود تا خانه را 
روشــن و اهالی اش را دور هم جمع کند که در این میان نباید از فیلمبرداری چیره دســتانه 
علیرضا زرین دست نیز به راحتی عبور کنیم. در فیلمی که کلوزآپ ها حرف می زنند و نماها 
نقش اصلی را در میزانســنی فوق العاده بازی می کنند، این حرکت دوربین اســت که شما را 
همراه قصه می کند. فضلی خانه را مثل قبل می خواهد، برایش دست پدر و سازش در اولویت 
اســت و حضور برادرش و خواهرانش مهم، چه خواهر تنی و چه ناتنی؛ پس ماموریتش را با 
آوردن برادر از تیمارســتانی که بیمارانش از دعواهای واقعی بیرون از آنجا می گویند و نجات 
خواهر از دســت مردانی که زنانگی را و زن بودن را دلیلی بر ســلطه همه جانبه خویشتن بر 
روح ها و جســم های رنجور می پندارند، شروع می کند. در »خون شد« غیرت است که خون 
را می ریزد و ناموس و ناموس بازی اســت که محکمه های در خیابان را بی حضور پلیس و 

قاضی بر پا می کند.
خون شــد داستان چندین سال فیلمسازی مردی اســت که شاعر نیست ولی شعر می گوید، 
نویســنده نیست اما جسدهای شیشه ای را می نویسد و این بار بغضی چندین ساله را برایمان 
به ارمغان آورده که از حفظِ خانه می گوید، خانه ای که برای همه اهالی خانه است و از ناموس 
که وطن است و اولادش. کیمیایی آمده تا چاقوی ضامن دار قیصر امروزی اش خون ها بریزد 
و بدن ها در تنور نانوایی ها بسوزاند و برایمان یادآور شود که هنوز سینما همان سینما می تواند 

باشد اگر گیشه ها جای فیلم را نگیرند.
سایه قیصر در پایان این درامِ شعف انگیز و احساسی از پس تلاش های بسیار، در خودبیگانگی 
که اطرافش گســترده است همانند همه قیصرهای سینمای کیمیایی، دوباره از روی دیوار و 
کرکره های پایین اســت که راهش را می کشد و می رود، بازهم زخمی و نالان ولی استوار از 

محیطی که در چنبره مناسبات مریض و مادی گرایی غرق است.

فرانسوی ها در قرنطینه بیشتر کتاب نوشتند
بر اساس آمار ارائه شده توسط وزارت 
در  فرانســوی ها  فرانســه،  فرهنگ 
دوران قرنطینــه کمتر کتاب مطالعه  

کرده  اما بیشتر کتاب نوشته اند.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و 
بــه نقل از فرانــس ۲۴، آمار و ارقام 
رسمی فرانسه نشان می دهد نگارش 
کتاب در دوران قرنطینه در این کشور 

افزایش داشته است.
از زمان همه گیــری ویروس کرونا، 

انتشــارات »گالیمار« با دوبرابر پیشنهاد برای چاپ کتاب های جدید مواجه شده است. چنین 
وضعیت مشابهی در طول قرنطینه نخست فرانسه در سایر انتشاراتی ها به وجود آمد. 

افزایش پیشــنهاد برای چاپ کتاب های جدید در »گالیمار« به حدی رسید که این انتشارات 
در توئیتر نوشــت: »با توجه به شــرایط از شما می خواهیم ارســال نسخه های دست نویس 
کتاب های تان را به تعویق بیندازید.«اگر پیش از شــیوع ویروس کرونا، انتشــارات »گالیمار« 
روزانه ســه پیشــنهاد چاپ دریافت می کرد در سال گذشته این آمار به 50 مورد افزایش پیدا 
کرد.دو بار تعطیل شــدن کتاب فروشی ها در سال ۲0۲0 )در بهار و در پاییز( سبب به تعویق 
افتادن چاپ آثار و ایجاد ترافیک در انتشــار کتاب ها در ســال ۲0۲1 شد.اما این »گالیمار« 
نیســت که با هجوم پیشنهادها برای چاپ کتاب مواجه شده اســت و سایر انتشاراتی ها نیز 
طی مرحله نخســت قرنطینه یعنی بهار سال ۲0۲0 با چنین وضعیتی روبه رو شدند.انتشارات 
»سویل« که هرساله 3500 نسخه پیشنهادی دریافت می کند در فاصله ژانویه تا مارس 1۲00 
نســخه دریافت کرده است.انتشارات »گراست« که در ســال ۲018 آمار چشمگیر دریافت 
5000 نسخه پیشنهادی را ثبت کرده بود تا اواسط مارس ۲0۲1 بیش از 1000 متن دریافت 
کرده اســت.»اولیویه« دیگر انتشارات فرانسوی نیز اعلام کرد در سه ماه اول ۲0۲1 بیش از 
۷00 پیشنهاد چاپ کتاب دریافت کرده است که با توجه به آن می توان تخمین زد این آمار تا 
پایان سال به ۲000 اثر برسد؛ این درحالی است که آمار سالانه دریافت پیشنهاد چاپ کتاب 

این انتشارات 1500 تا 1۶00 مورد بوده است.

بنفشه آفریقایی« به جشنواره آتلانتا 
دعوت شد

آفریقایی«  »بنفشــه  سینمایی  فیلم 
به کارگردانی مونــا زندی حقیقی و 
تهیه کنندگی علیرضا شجاع نوری، در 
ادامه حضور جهانی خود به جشنواره 

آتلانتای آمریکا دعوت شد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از هنرآنلاین، فیلم »بنفشــه 
آفریقایی« که سال گذشته به صورت 
آنلاین در ایران اکران شــد در چهل 
و پنجمین دوره جشنواره بین المللی 

»آتلانتا« در آمریکا به نمایش گذاشــته می شــود که از ۲۲ آوریل تــا ۲ می برابر)۲ تا 1۲ 
اردیبهشــت( برگزار می شود.»بنفشــه آفریقایی« پیش از این در جشــنواره های آمریکایی 

دیگری چون بوستون، هیوستون، تگزاس، سن لویس و فینیکس نیز حضور داشته است. 
 همچنین این فیلم قرار اســت به زودی از طریق سامانه »وی  او دی« در آمریکا و کانادا در 
دســترس مخاطبان قرار گیرد.فاطمه معتمدآریا، سعید آقاخانی و رضا بابک بازیگران »بنفشه 
آفریقایی« هستند.همچنین مهدی حسینی نیا، رویا جاویدنیا، ندا جبرائیلی و مریم شیرازی نیز 
در این فیلم ایفای نقش می کنند.در خلاصه داســتان »بنفشه آفریقایی« آمده است: شوکو به 
همراه همسر دومش رضا تصمیم می گیرند تا فریدون همسر سابقش که توسط فرزندان شان 
به خانه ســالمندان  سپرده شده است را به خانه خود بیاورند. این تصمیم اتفاقات جدیدی را 

در زندگی هر سه نفر رقم می زند.
»بنفشــه آفریقایی« دومین ســاخته مونا زندی حقیقی اســت که پیش از این فیلم سینمایی 

»عصر جمعه« را ساخته بود.

کافه فیلم

خبر

حضور ۲۸ شرکت ایرانی در نمایشگاه مجازی بین المللی گردشگری برلین

درز اطلاعات شخصی ۱.۳ میلیون کاربر کلاب هاوس

تاریخی،  جاذبه های  و  گردشگری  ظرفیت های 
فرهنگــی، مذهبی و زیارتی ایران با حضور ۲8 
دفتر خدمات مســافرتی، شــرکت گردشگری 
و جامعــه تورگردانــان در نمایشــگاه مجازی 
 )ITB( بین المللی توریســم و جهانگردی برلین
معرفی شــد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« 
و به نقــل از روابط عمومی ســازمان فرهنگ 
و ارتباطــات اســلامی، نمایشــگاه بین المللی 
گردشــگری برلیــن مشــهور بــه ITB از 1۹ 
اســفندماه 13۹۹ به صورت مجازی و با حضور 
185 کشور کار خود را آغاز کرد. این نمایشگاه 
سال گذشته با همه گیری ویروس کرونا برگزار 
نشــد و امســال نیز به صورت مجازی اولین 
تجربه خود را کســب کرد.جمهوری اســلامی 
ایران با یک سالن اختصاصی در فضای مجازی 
امیدوار اســت به  زودی به روزهــای پررونق 
گردشگری برگردد. گردشــگری ایران از سال 
گذشته تحت تاثیر شیوع ویروس کرونا همانند 
کشــورهای دیگر با افت شــدیدی در صنعت 

گردشگری مواجه شده است.
در ایــن دوره از نمایشــگاه جهانگردی برلین، 
۲8 دفتر خدمات مسافرتی، شرکت گردشگری 
و جامعــه تورگردانان در فضایــی به نام ایران 
حضور داشــتند که با معرفی محصولات متنوع 

از جاذبه های گردشــگری همچــون طبیعت، 
سلامت و درمان، زیارت، فرهنگ و تاریخ، بوم 
گردی، صنایع دســتی و خدماتی چون هتل و 
نــاوگان حمل و نقل هوایــی و ریلی و عرضه 
تورهایی با قیمت های مناسب و ارزان، در صدد 
هســتند ایران را دوباره به فهرست مقاصد سفر 

آژانس ها و گردشگران بین المللی برگردانند.
شاخصه های گردشــگری تاریخی و فرهنگی، 
اصول مهمی از گردشــگری ایران هستند که 
در این بازار عرضه شده اند.خانه ایران در برلین 
متشــکل از رایزنی فرهنگی ایران، موسســه 
فرهنگی حافظ و دفتر اطلاع رسانی گردشگری 
ایــران با ثبت نــام در فضای مجــازی غرفه 
ایــران ضمن معرفی این مراکز به ارائه خدمات 
گوناگون، اطلاع رسانی و تبلیغات جهت ارتقاء 

صنعت گردشگری کشورمان پرداختند.
ســامانه های غرفه مجــازی خانه ایــران در 
نمایشــگاه جهانگردی برلین ضمن مهیا کردن 
امکان ارتباط دو سویه میان فعالان بخش های 
مختلــف، حضــور در تله کنفرانس هــا، امکان 
بهره منــدی از اقــلام تبلیغاتی شــامل فیلم و 
کلیپ هــای معرفی ظرفیت های گردشــگری 
کشــور به همــراه تاکید بر برند گردشــگری 
ایران، معرفی جاذبه هــای تاریخی، فرهنگی، 

گردشــگری، گردشــگری مذهبی و زیارتی در 
نخستین نمایشگاه مجازی ITB برلین را فراهم 
آورد.در این ســامانه علاوه بــر تصاویر زیبا از 
ایران، اطلاعات جاذبه های گردشــگری ایران، 
ویدئو کلیپ های تهیه شــده توســط رایزنی و 
یا ترجمه شــده به زبان آلمانی برای دسترسی 

علاقه مندان بارگذاری شد.
نمایشگاه آی تی بی برلین در یک نگاه

نمایشــگاه ITB برلیــن به عنــوان مهمترین 

نمایشگاه بازرگانی سفر فرصت تجاری ویژه ای 
برای عرضه کنندگان جهانی خدمات گردشگری 
می باشــد. علاوه بر اظهار رضایتمندی بسیار 
زیاد شرکت کنندگان )بالای ۹0 درصد( آمارها 

نیز این موضوع را بیشتر ثابت می کنند.
اینجا جایی است که عرضه به تقاضا پاسخ می 
دهد: پنج قاره، 185 کشــور، 850 خریدار برتر 
شناخته شده، 10 هزار غرفه دار، ۲3 هزار بازدید 
کننده مدعــو، 50 هزار بازدید کننده خصوصی، 

115 هزار بازدید کننده تجاری، 1۷0 هزار متر 
مربع فضا و ۶.۷ میلیارد یورو گردش مالی.

نمایشگاه گردشــگری آلمان که از سال 1۹۶۶ 
درحال برگزاری اســت، بــه عنوان یک بورس 
بین المللــی گردشــگری معروف اســت و از 
مهم ترین رویدادهای گردشگری جهان به شمار 
می آید. در ســال ۲01۹ حدود 1۶0 هزار نفر از 

این نمایشگاه بازدید کردند.
به گزارش صبح امروز، غرفه جمهوری اسلامی 
ایران 1۹ اسفند 13۹۹ در نمایشگاه بین المللی 
مجازی گردشگری ITB برلین با حضور معاون 
گردشــگری به صــورت مجــازی افتتاح و در 

معرض دید بازدیدکنندگان قرار گرفت.
ولی تیموری معاون گردشــگری وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در مراسم 
افتتاحیــه نمایشــگاه بین المللی گردشــگری 
ITB برلین و نشســت با رییس و هیات مدیره 
جامعه تخصصــی تورگردانان ورودی کشــور 
گفــت: نمایشــگاه ITB برلیــن بزرگ تریــن 
رویداد گردشــگری جهان به شــمار می آید و 
ضمن دارابودن نقشــی مهم در معرفی مقاصد 
گردشگری دنیا، بســتری گسترده برای تعامل 
و تبادل افراد حرفه ای در این حوزه ایجاد کرده 

است.

اطلاعات شخصی 1.3 میلیون کاربر شبکه اجتماعی صوتی 
کلاب هــاوس به اینترنت درز کرده و از یک انجمن هکری 

معروف سردرآورده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، سایبرنیوز 
گزارش کرده که اطلاعات شــخصی لو رفته کاربران کلاب 
هاوس شــامل نام، نام پروفایل شــبکه اجتماعی و جزییات 

دیگر است.
کلاب هاوس درباره این گزارش اظهارنظر نکرده اســت اما 
اطلاعات فاش شــده می تواند خلافکاران ســایبری را قادر 
سازد از طریق عملیاتهای فیشینگ یا سرقت هویت، کاربران 

را هدف بگیرند.
اپلیکیشــن کلاب هاوس کــه ورود به آن تنهــا با دعوت 
امکان پذیر است، به کاربران امکان می دهد به بحث درباره 
موضوعات مختلف در مکالمات صوتــی یا اتاقها بپردازند و 

اخیــرا 10 میلیون کاربر هفتگی فعال گزارش کرده اســت. 
کلاب هاوس به تازگی ســرگرم مذاکــره برای تامین مالی 
است که ارزش این شــرکت را به چهار میلیارد دلار خواهد 
رســاند.گزارش اخیر درباره درز اطلاعات شــخصی کلاب 
هاوس، جدیدترین نمونه از مواردی است که طی یک هفته 
گذشته گزارش شــده اند. سایبرنیوز در ششم آوریل گزارش 
کرده بود آرشــیو اطلاعات 500 میلیون پروفایل لینکدین در 
یک محفل هکری معروف به فروش گذاشــته شده است اما 
لینکدین در یک پســت وبلاگ اعــلام کرد این واقعه رخنه 
اطلاعاتی نبوده و شامل اطلاعات خصوصی پروفایل اعضای 
این شبکه اجتماعی نبوده است. اطلاعات به فروش گذاشته 
شــده، مجموعه ای از اطلاعات شــماری از وب ســایتها و 
شرکتها اســت. ظاهرا یک هکر در تلاش برای فروش این 
اطلاعات به مبلغ چهار رقمــی و دریافت پول در قالب بیت 

کوین بوده است.
چنــد روز پیش از آن فیس بوک اعلام کرد عوامل خلافکار 
اطلاعات کاربران این شبکه اجتماعی را که در سپتامبر سال 
۲01۹ با بهره برداری از نقص ابزار همگام ســازی تماســها 
در پلتفرم فیس بوک جمع آوری شــده بود را به دست آورده 
اند. سخنگوی فیس بوک اعلام کرد این شبکه اجتماعی به 
بیش از 530 میلیون نفری که اطلاعاتشان از این طریق به 
دســت هکرها افتاده اســت و اخیرا در یک پایگاه داده قابل 
دسترس شده اســت، اطلاع نداده و قصد ندارد چنین کاری 

را انجام دهد.
بر اساس گزارش بیزنس اینســایدر، پل پرودهوم، تحلیلگر 
شرکت امنیت اطلاعات »اینت ســایت« به اینسایدر گفت: 
اطلاعات فاش شــده اهمیت دارند زیرا عوامل خلافکار می 

توانند از طریق اطلاعات کارمندان، به شرکتها حمله کنند.

نگاهی به سازندگان موسیقی سریال های ماه رمضان؛

از آریا عظیمی نژاد تا فریدون شهبازیان
بسیاری از کارشناسان صنعت فیلم سازی بر 
این باور هستند که می توان از موسیقی فیلم 
بــه عنوان زبان دوم فیلم یــاد کرد، آن هم 
زبانی که نیاز به ترجمه ندارد. به عقیده آنان 
اهمیت موســیقی به حدی است که می توان 
آن را پــس از دیالوگ در موفقیت یک فیلم 

موثر دانست.
بــا آغاز ماه مبــارک رمضــان، تلویزیون با 
مناســبت مهمی مواجه می شــود که پخش 
ســریال در آن از جایگاه ویــژه ای برخوردار 
اســت. تاکنون چهار سریال به عنوان گزینه 
اصلــی پخــش در رمضــان 1۴00 معرفی 
شــده اند؛ مجموعه هایی که موسیقی بخش 
مهمی از ســاختار آنها را شــامل می شود و 
می توانــد تأثیر به ســزایی در ماندگاری اثر 

داشته باشد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، سریال های رمضانی شامل »احضار«، 
»بچه مهندس«، »یــاور« و »رعد و برق« 
هســتند که به ترتیب از شبکه های یک، دو، 
ســه و پنج سیما پخش می شــوند و اغلب 
علاوه بر تصویربــرداری، این روزها مراحل 

فنی از جمله ساخت موسیقی را می گذرانند.
آریا عظیمی نژاد و موســیقی یک ســریال 

ماورایی دیگر
مجموعه تلویزیونی »احضار« به کارگردانی 

علیرضا افخمــی و تهیه کنندگی محمودرضا 
تخشید شــب های ماه رمضان از شبکه یک 

سیما پخش می شود.
با انجام تصویربــرداری مجموعه تلویزیونی 
»احضــار«، مراحل فنی هم زمــان در حال 
انجام اســت و آریا عظیمی نژاد نیز موسیقی 
این ســریال را که به دلیــل ژانر ماورایی از 
فضای ویژه ای برخوردار خواهد بود، می سازد.
این آهنگســاز پیشــتر هم تجربه ســاخت 
موســیقی ســریال های ماورایــی ویژه ماه 
مبــارک رمضان همچون »او یک فرشــته 
بود«، »آخرین گناه« و »روز حسرت« را در 

کارنامه دارد.
عظیمی نــژاد جزو پرکارترین آهنگســازان 
صداوسیما محســوب می شود، که علاوه بر 
حضور در برنامــه عصرجدید به عنوان داور، 
آهنگســازی تقریبا ۴0 ســریال تلویزیونی 
را برعهده داشــته اســت کــه در بین آنها 
ســریال هایی چــون پایتخــت ۴، 5 و ۶، 
باخانمان، دودکش، تــا ثریا و جراحت دیده 

می شود.
»یاور« و شهبازیانی که زیر تیغ جراحی رفت
ســریال »یاور« به کارگردانی سعید سلطانی 
نیز یکی از گزینه های پخش رمضانی برای 
شبکه سه سیما است. این سریال 30 قسمتی 
ملودرامی اجتماعی اســت کــه در برخی از 

قسمت ها نیز با ژانر معمایی و تم جوانمردی 
همراه شده است.

فریدون شــهبازیان که پــس از انصراف از 
رهبری ارکســتر ملی ایران در اســفند ۹8، 
بیشــتر زمانش را به آهنگسازی گذراند، در 
روزهای گذشــته به صورت فشرده مشغول 
ساخت موســیقی تیتراژ سریال ماه رمضانی 
»یاور« برای پخش از شــبکه سه سیما بود 
که به علت افتادن از پله های استودیو، دچار 
شکستگی اســتخوان از دو ناحیه شد. او روز 
گذشته ۲1 فروردین تحت عمل جراحی قرار 
گرفت.فریدون شهبازیان از اواسط دههٔ 50 
ســاخت موســیقی فیلم را آغاز کرد. او پس 
از انقلاب اســلامی، بیشتر تمرکز خود را بر 
ساخت موســیقی متن فیلم ها و سریال های 
تلویزیونی معطوف کرد که البته سهم فیلم ها 

به مراتب بیش از سریال هاست.
ساخت موسیقی سریال هایی همچون »کلاه 
»باغ  جراحــی«،  چهار  »بخــش  پهلوی«، 
گیلاس«، »آوای فاخته«، »باران عشــق«، 
»بازگشــت به خانه« و »معصومیت از دست 
رفته« در کارنامه هنری این آهنگســاز دیده 

می شود.
صدای خواننده ترکمن بر »رعد و برق« 

افخمی
»رعد و برق« پنجمین ســریال تلویزیونی 

اســت که بهروز افخمــی آن را کارگردانی 
کرده و روایتی از مناطق سیل زده ای است 
که نوروز ســال گذشــته درگیر شدند. این 
ســریال که از مدت ها پیش در حال تولید 
اســت برای پخش رمضانی انتخاب شــده 
اســت. تاکنون از آهنگساز مشخصی برای 
این سریال نام برده نشده است و تیتراژ آن 
توســط یک هنرمند ترکمــن به نام محمد 

ایری خوانده شده است.
حاجی محمد ایری نوازنده دوتار و ســازهای 
بــادی )قَرَنی، نی زبان دار( و خواننده ترکمن 
است که جایزه جشنواره فجر برای سرپرستی 
گروه فولکلور مــأ نفََس را در کارنامه دارد. 
جایزه جشنواره موسیقی فجر به عنوان احیاگر 
همچون  ترکمن  فراموش شــده  ســازهای 
زنبورک، نی زبان دار یــا دیللی تویدک هم 
در کارنامــه هنری او دیده می شــود. او در 
ســال 1383 در فیلم مســتند »آلماگل« به 
کارگردانی فرشاد فرشته حکمت ایفای نقش 

داشته است.
سریال »رعد و برق« به تهیه کنندگی داوود 
اســتان های  در  تصویربرداری  با  هاشــمی 
لرستان، خوزســتان، گلســتان و تهران به 
روزهای پایانی تصویربرداری در شهر گرگان 
رســیده است. این ســریال به طور همزمان 
مراحل فنی را نیز طی می کند و قرار اســت 

ماه مبارک رمضان از شبکه پنج سیما پخش 
شود.

»بچه مهندس ۴« و همکاری با یک 
آهنگساز جوان

فصل اول از ســریال »بچــه مهندس« در 
30 قســمت، رمضان ۹۷ از شبکه دو سیما 
پخش شد. پخش فصل دوم این سریال نیز 
از دی ۹۷ شــروع و در بهمــن ۹۷ به پایان 
رسید. ســپس ساخت »بچه مهندس« برای 
یک فصل دیگر تمدید شــد و فصل ســوم 
آن در رمضان ۹۹ روی آنتن رفت. احســان 
خواجه امیری، تیتراژ ســریال »بچه مهندس 
3« را خواند و آهنگساز این قطعه هم بابک 

شهرکی بود.
اکنــون نیــز تاریــخ پخش فصــل چهارم 
ســریال »بچــه مهندس« در مــاه رمضان 
1۴00 مشخص شده اســت. این سریال با 
آهنگســازی و تنظیم ســعید رضایی و شعر 
حســین غیاثی به روی آنتــن خواهد رفت. 
فصل چهــارم مجموعــه تلویزیونی »بچه 
مهنــدس« به کارگردانی احمــد کاوری در 
ماه رمضان از شــبکه دوم ســیما روی آنتن 
خواهد رفــت. گروه تولید ایــن مجموعه با 
اتمام بخش های مربوط به شــهر مشــهد 
هم اکنون در پایتخت مشغول تصویربرداری 

سکانس های پایانی هستند.
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معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد اعلام کرد:

آغاز عملیات احداث پل خیابان رسالت 8۵ 

معـاون عمـران، حمـل و نقل و ترافیک شـهرداری مشـهد از آغـاز عملیات احـداث پل خیابان 
رسـالت 85 خبر داد. 

بـه گـزاش صبـح امـروز، خلیـل الله کاظمـی، دربـاره احداث پـل خیابـان رسـالت 85 گفت: با 
توجـه بـه افزایـش حجـم سـاخت مجتمع هـا و سـکونت بافت جمعیتـی در منطقه 3 شـهری 
مشـهد، همچنیـن وجود کال دروی، لـزوم ایجاد پل بر روی این کال در انتهای خیابان رسـالت 

85 جهـت تسـریع رفـت و آمـد و عبـور اهالـی منطقه ضـروری به نظر می رسـید.
وی افـزود: در ایـن زمینـه پـروژه سـاخت پـل رسـالت 85 توسـط سـازمان عمران شـهرداری 
مشـهد تحـت نظـر معاونت عمـران و حمل و نقـل با تیرهای پیش سـاخته در دسـتور کار قرار 
گرفتـه اسـت. ایـن پـل بـه طـول ۲1 متـر و عـرض 35 متـری در دو مسـیر رفت و برگشـت 

احـداث می شـود.
معـاون عمـران، حمل و نقل و ترافیک شـهرداری مشـهد، اضافـه کرد: در راسـتای اجرای این 
پـروژه دو معـارض لولـه آب و فاضـلاب وجـود دارد که به دنبـال رفع آنها با همکاری شـرکت 

خدماتی مربوطه هسـتیم.
کاظمـی، ادامـه داد: بـرای اجرای این پـروژه ۴ هزار مترمکعـب خاکبرداری، ۶0 هـزار کیلوگرم 
آرماتـور بنـدی، ۹00 مترمربـع قالب بندی سـقف و دیوارها و ۶00 مترمکعب بتـن ریزی انجام 

خواهد شـد.

مدیرعامل سازمان عمران شهرداری مشهد اعلام کرد؛ 

احداث پارکینگ کوهسنگی با ظرفیت ۶۵0 
جای پارک خودرو 

عمـران  سـازمان  مدیرعامـل 
بـا  گفـت:  مشـهد  شـهرداری 
توجـه بـه کمبـود جـای پـارک 
بوسـتان  پیرامونـی  مناطـق  در 
تفریحـی کوهسـنگی و مراکـز 
ایـن  در  تجـاری  و  عمومـی 
منطقـه، پروژه احـداث پارکینگ 
 ۶50 ظرفیـت  بـا  کوهسـنگی 
جـای پـارک در مجـاورت بـاغ 
در  واقـع  مقـدس  دفـاع  مـوزه 
انتهـای   ( کوهسـنگی  خیابـان 
خیابـان بهشـتی ۴۶( در حـال 

اسـت.  احـداث 
صبـح  گـزارش  بـه 

امروزامیرسـیاوش حجـازی،در ایـن خصـوص افـزود: پـروژه احـداث پارکینگ کوهسـنگی در 
حـال حاضـر دارای پیشـرفت فیزیکـی ۴3,5 درصدی اسـت و طبـق برنامه زمانبنـدی تا پایان 

رسـد. مـی  بـرداری  بهـره  بـه   1۴00 خردادمـاه 
وی ادامـه داد: بـرای اجـرای ایـن پـروژه 11 هـزار متـر مکعـب خاکبـرداری، ۴500متـر طول 
جـدول گـذاری، ۷000مترمکعـب زیرسـازی، 150 متـر اجرای کانـال سرپوشـیده و ۲۶50 تن 

آسـفالت ریـزی انجـام خواهد شـد.

 معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری مشهد اعلام کرد؛ 

پیشرفت 32 درصدی پروژه تقاطع غیر 
همسطح خلیج فارس 

معـاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شـهرداری مشـهد از پیشـرفت 3۲ درصـدی پروژه تقاطع 
غیر همسـطح خلیج فـارس خبرداد. 

بـه گـزارش صبـح امـروز خلیـل الله کاظمـی در این خصـوص گفت: بـا توجه به سیاسـت های 
شـهردار و شـورای شـهر طـی سـه سـال گذشـته پروژه هـای حـوزه حمل ونقـل در رینـگ 

پیرامونـی شـهر و باهـدف تسـهیل اتصـال و تردد شـهروندان اجراشـده اسـت.
وی اضافـه کـرد: بـر همیـن اسـاس کلیـه تقاطع هـای غیـر همسـطح و پل هـا در چهارچـوب 
مطالعـات طـرح جامـع حمل ونقـل و تسـهیل تـردد ایمـن در رینگ پیرامونـی و اتصـال آن به 

نقـاط مختلف شـهر احداث شـده اسـت.
معـاون عمـران، حمل ونقـل و ترافیـک شـهرداری مشـهد بابیـان اینکـه تقاطع غیر همسـطح 
خلیج فـارس نیـز در ایـن چهارچـوب در حـال احـداث اسـت، اظهار کـرد: آخرین حلقـه اتصال 
رینـگ پیرامونـی شـهر نیز پروژه چپ گرد غیر همسـطح بزرگـراه پیامبر اعظم)ص( بـه بزرگراه 

آیت الله هاشـمی رفسـنجانی اسـت کـه اجرای آن در دسـتور کار قـرار دارد.
کاظمـی ادامـه داد: پروژه تقاطع غیر همسـطح خلیج فـارس که ۲۲آبان ۹۹ عملیـات اجرایی آن 
آغـاز شـد، بـا توجه به حجـم بالای ترافیـک در محـدوده مجیدیـه و بزرگراه آیت الله هاشـمی 

رفسـنجانی در دسـتور کار قرارگرفته است.
وی تصریـح کـرد: ایـن پـروژه در دو فـاز طراحی شـده اسـت کـه درفـاز اول زیرگذر بـه همراه 
میـدان احداث می شـود و پل سـوم به دلیـل اینکه در حال حاضـر ضرورت نـدارد، اجرا نخواهد 
شـد.معاون عمـران، حمل ونقـل و ترافیک شـهرداری مشـهد با اشـاره بـه اینکه پـروژه تقاطع 
غیـر همسـطح خلیج فـارس در حـال حاضر دارای بیـش از3۲ درصد پیشـرفت فیزیکی اسـت، 
ادامـه داد: فـاز اول کـه شـامل زیرگـذر با عـرض حـدود 30 متر و طـول حدود۶50 متر اسـت 

ظـرف 10 مـاه و بـا همـکاری معاونـت اقتصـادی در تامین مالی پـروژه احداث خواهد شـد.
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»صبح امروز« از اجرای قانون بازآفرینی بافت های فرسوده شهری  مشهد گزارش می دهد:

بازآفرینی؛ جانی دوباره در بافت های فرسوده 
که  فرسوده  بافت های 
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مدیریت شهری از ان به 
مسئله ساز  بافت  عنوان 
یادمی کند  نیز  شهر 
در  اهمیت  حائز  بسیار 
با  و  بوده  شهری  مدیریت 
در  که  مشکلاتی  به  توجه 
این بخش از شهر دیده شده 
قانونی  دولت   ۹3 سال  در 
بافت های  بازآفرینی  برای 
حاشیه  و  شهری  فرسوده 
کرده  ابلاغ  مدیران شهری  به  و  مصوب  شهر 
ابلاغیه سال ها در مشهد  این  البته گویا  است، 
حال  در  سال ها  از  بعد  اکنون  و  خورده  خاک 
شهری،  فرسوده  است.بافت های  شدن  اجرایی 
محلات فرسوده ای در فضای شهری می باشند 
که مسائل و پیچیدگی های اجتماعی، اقتصادی و 
فرهنگی و شیوه زندگی خاص خود را دارد. این 
محلات و بافت ها از یک سو دارای ریشه های 
سکونتی ارزشمند با غنای فرهنگی، اجتماعی و 
معماری است و از طرف دیگر به جهت فرسودگی 
شدید، نبود دسترسی مناسب به خدمات شهری و 
بهداشتی، وجود مشکلات اجتماعی و امنیتی و 
آسیب پذیری در برابر زلزله، سیل و آتش سوزی 
و  شهری  امروز  زندگی  با  تطابق  عدم  نیز  و 
و  روبنایی  مشکلات  دارای  مدرن  شهرسازی 
در  مکان هایی  چنین  وجود  هستند.  زیرساختی 
سطح شهر سبب می شود تا ما با پدیده فرسودگی 

شهری یا پژمردگی شهری مواجه شویم. 

به ســراغ سازمان ســازمان عمران و بازآفرینی 
فضاهای شهری شــهرداری مشهد رفتیم تا از 
جزئیات این طرح اطلاعات بیشتری کسب کنیم.

معاون توسعه محلی و نوسازی مشارکتی سازمان 
بازآفرینی شــهرداری مشــهد در این باره گفت: 
بازآفرینی سکونت گاه های فرسوده و غیر رسمی 
یا اصطلاحا حاشــیه شــهر  به تصویب شورای 
عالی شهرداری مشهد رسیده و طبق این مصوبه 
تمامی دســتگاه ها مکلف به اجرای این قانون و 

اعطای تسهیلات و تخفیفات هستند.
حمیدرضــا باقری درخصوص طــرح بازآفرینی 
بافت فرسوده شهری افزود: دستگاه های مربوطه 
بایســتی تمهیدات لازم برای تسهیل گری این 
مصوبــه را تک به تک اجرا کننــد تا افراد واجد 
شرایط با سهولت بیشتری این خدمات را دریافت 
کنند که در همین راســتا، شــهرداری مشــهد 

لایحه ای مبنی بر تخفیفات و امکانات ویژه برای 
بازآفرینی این قسمت از شهر تصویب و به تمام 

دستگاه های اجرایی مربوطه ابلاغ کرده است.
اعطای وام ۴ درصدی جهت بازآفرینی 

بافت فرسوده شهری
داد:  توضیــح  وی 
شــهرداری اجرای 
این مصوبــه را در 
ســال  برنامه های 
قرار  خــود  جاری 
ابتــدای  از  و  داده 
تبلیغــات  ســال 
گسترده خود مبنی بر اعطای وام ۴ درصد برای 
بازآفرینی بافت فرسوده و استاندارد سازی بافت 

حاشیه شهر، در سطح مشهد آغاز کرده است.
تسهیلات شهرداری مازاد بر تسهیلات دولت

باقــری بیان کرد: تمام افراد ســاکن در مناطق 
حاشــیه شــهر و بافت های فرســوده شهری 
مشمول شرایط این طرح می شوند و در صورت 
همراهی افراد برای نوســازی منازل، شهرداری 
بیشترین همکاری و تســهیل گری امور بانکی 
 و اداری را بــرای مشــمولان در نظــر گرفته

 اســت.وی تصریح کرد: شــهرداری علاوه بر 
وام هــای دولتــی و تســهیلات دولتی، جهت 
بازآفرینی بافت فرسوده شهری به هر خانواده ای 
که قصد بازسازی منازل مسکونی خود را داشته 
باشد، وام 50 میلیونی با کارمزد ۴ درصد به ازای 

هر واحد پرداخت می شود.
بافت فرسوده شهری استاندارد سازی می شود

باقری در خصوص تجمیع ساخت دو یا سه منزل 
مسکونی جهت ساخت اصولی تر اظهار کرد: اگر 
فردی برای بازآفرینی اصولی تر و استانداردسازی 
ســاخت و ســاز در این مناطق دو یا سه منزل 
مسکونی را به صورت تجمیعی بازآفرینی کند از 
تسهیلات بیشتر و ویژه تری نیز برخوردار می شود 
که وام 10 الی ۲5 میلیونی مازاد بر وام اولیه یکی 

از این تسهیلات ویژه است.
وی ادامه داد: برای اجرای این طرح در حاشــیه 
شــهر مشــهد، پرداخت وام ودیعه مسکن نیز 
از برنامه های ســازمان اســت بدیــن منظور، 
مبلغ مصوبــه دولت به عنوان ودیعه مســکن 
 بــه صــورت وام در اختیار ایــن خانواده ها قرار 

می گیرد.
لغو ممنوعیت صدور پروانه ساختِ املاک 

قولنامه ای 
باقری ابراز کرد: تمامی تســهیلاتی که ما برای 
بازآفرینی این مناطــق در نظرگرفته ایم به غیر 
از تسهیلات دولتی اســت و متقاضی این طرح 
علاوه بر تسهیلات دولتی می تواند از تخفیفات و 
تسهیلات ویژه سازمان عمران نیز بهره مند شود.

وی ممنوعیت صدور پروانه ســاخت در املاک 
قولنامه ای در اجرای این طرح را این گونه تشریح 
کرد: با اجرایی شــدن طرح بازآفرینی در مناطق 
حاشیه و بافت فرسوده شهری، املاک قولنامه ای 
نیز مشمول این طرح شده و پروانه ساخت برای 
آن ها صادر شده و علاوه بر آن با توجه به متراژ 
و منطقه ســکونت، تخفیف 50 تا 100 درصدی 

اعطای پروانه ساخت را مشمول می شوند.
بخشودگی بدهی های مالیاتی و شهرداری 
خانه های قدیمی در اجرای طرح بازآفرینی

باقــری گفت: یکــی دیگر از تســهیلات ویژه 
ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شــهری 
برای اجــرای این طرح در مناطق مربوطه، 100 
درصد بدهی های مالیاتی و شــهرداری بخشیده 
شــده و در بخش های پارکینگ و طبقات مازاد 
و نیز پیشــروی ساخت و ســاز در این مناطق 
تسهیلات ویژه ای در نظر گرفته که اعطای وام 
با یک ضامن یا با کارت یارانه از دیگر تسهیلات 
شهرداری برای باز آفرینی بافت فرسوده شهری 
اســت.وی ادامــه داد: ســاخت پارکینگ بدون 
مزاحمت مناطق مســکونی و تجــاری در تمام 
ساخت و سازهای سطح شهر اجرا شده اما برای 
بازآفرینــی این مناطق تا حــدودی این مصوبه 
بخشیده شــده و حتی در برخی ساخت و سازها 
که تجمیــع صورت گرفتــه و کوچه فرعی بلا 
استفاده ای وجود داشته باشد، شهرداری اقدامات 
لازم را انجــام داده و این کوچه فرعی را رایگان 
به عنوان پارکینگ به این خانه ها واگذار می شود.

عدم اجرای قانون کشوری مبنی بر 
بازآفرینی ۱0 درصدی سالیانه در مشهد

باقری توضیح داد: از نظر مســاحت شــهری، 
10 درصد از شهر مشهد شــامل بافت فرسوده 
وسکونت گاه های غیر رسمی می شود که با توجه 
به تراکم بالای جمعیت در این مناطق 30 درصد 
جمعیت شــهری در بافت های فرسوده سکونت 

دارند.
وی در پاســخ به این سوال مبنی بر عدم اجرای 

قانــون بازآفرینی 10 درصدی بافت فرســوده 
شهری در مشهد گفت: متاســفانه تاکنون این 
طرح اجرا نشــده و واقعیت امر بیان کننده این 
اســت که قبل از تشکیل ســازمان بازآفرینی، 
شــهرداری و دیگر ارگان هــا توفیق چندانی در 

حاشیه شهر حاصل نکرده اند.
باقری ادامه داد: با توجه به عزم راسخ استانداری 
و شهرداری و شورای پنجم شهر در اجرای این 
طرح امید اســت این مصوبه قانون در مشهد نیز 
اجرا شــود، البته لازم به ذکر است که اعتباراتی 
برای این امــر در نظر گرفته شــده اما تغییر و 
استاندارد ســازی خاصی در این مناطق صورت 
نگرفته و این مناطق فاصله زیادی تا اســتاندارد 

سازی سکونت گاه ها دارند.
وی در خصــوص رغبت مردم ســاکن در بافت 
فرسوده شهری نسبت به اجرای این طرح تبیین 
کرد: تا کنون 30 دفتر تســهیل گری و توســعه 
محله در سطح شــهر مستقر شده که این دفاتر 
تمام راهنمایی ها و مشورت های لازم را در اختیار 
فرد متقاضی قرار می دهند و با توجه به شــرایط 
ســخت کرونا تاکنون افراد بسیاری با این دفاتر 
تمــاس گرفته و مشــاوره های تلفنی را دریافت 
کرده و با رعایت پروتکل های بهداشتی به دفاتر 
و ادارات مربوطه راهنمایی و  ارجاع می شــوند و 

تمامی این خدمات رایگان است.
مصوبه ای که سال ها خاک خورد

رییس  چنیــن  هــم 
کمیسیون شهرسازی 
شورای  معماری  و 
شــهر مشــهد در 
گفــت:  این بــاره 
از  بازآفرینی  رویکرد 
سال ۹3 در سطح کلان 
کشــوری مورد تصویب دولت و اداره کل راه  و 
شهرســازی قــرار گرفته اســت.محمد هادی 
مهدی نیا افزود: از ســال ۹3 تاکنون، بازآفرینی 
مناطق فرســوده یکــی از روش های جایگزین 
مداخله مستقیم در نظر گرفته شده و ما نوآور در 
این موضــوع نبوده و این یک رویکرد کلان در 
مواجهه با بافت های مســئله دار و فرسوده بوده 

است.
تقویت اهالی در بازآفرینی بافت های 
فرسوده جایگزین مداخلات مستقیم 

مدیریت شهری
وی ادامه داد: در شورای پنجم این رویکرد را در 
دستور کار مدیریت شهری قرار دادیم تا اقدامات 
صورت گرفته در این بافت شهری که به صورت 
خرید و تخریب انجام میشده کنار گذاشته شده و 
رویکرد بازآفرینی، تقویت اهالی برای نوسازی و 

بهسازی در دستور کار قرار گرفته است.
مهدی نیا تصریح کرد: اجرایی شدن این رویکرد 
نیازمند ایجاد یک سازمان تحت عنوان بازآفرینی 
و عمــران بافت شــهری بوده و عــلاوه بر آن 
دفاتری تحت عنوان حلقه های ارتباطی و دفاتر 
تســهیلگری به ارائه خدمات بپردازند که هر دو 

مورد صورت گرفته است.
ضرورت ایجاد دفاتر تسهیلگری

وی ادامه داد: وجود بافت   های مختلف حاشــیه 
شــهر، تاریخی، واجد ارزش، بافت های میانی و 
بافت های ناهمگون در سند بازآفرینی، مدیریت 
شهری را بر آن داشته تا برای بازآفرینی و عمران 

هرکدام از این نوع بافت ها دفاتر تســهیل گری 
متناســب با شرایط بافت ایجاد شــده تا بتوانند 
توسعه لازم با مشارکت مردم ایجاد کنند و مسائل 
مختلف این بافت ها را حل و فصل کنند.مهدی نیا 
در پاسخ به خبرنگار صبح امروز مبنی بر چرایی 
عدم اجرای این قانون از سال ۹3 تا کنون اظهار 
کرد: پاسخ این سوال را باید از شوراهای گذشته 
شهر مشــهد پرس و جو کرد و شورای پنجم از 
ابتدای شــروع کار خود اجرای ایــن موارد را در 
راستای سیاست های اجرایی خود قرار داده است.
مزیت بازآفرینی بافت های فرسوده شهری 

چیست؟
وی پاسخ داد: مهم ترین مزیت اجرای این طرح 
همراهی مردم بوده و نیز این همراهی ســرمایه 
اجتماعی قــوی برای مدیریت شــهری ایجاد 
می کند و بــه مردم این اعتمــاد را می دهد که 
مدیریت شهری مردم را در فرآیند تصمیم گیری 

و انتخاب اولویت ها دخیل کرده است.
مشهد با استانداردهای کشوری در 

بازآفرینی فاصله دارد
رییس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای 
شهر مشــهد در خصوص فاصله شهر مشهد در 
بازآفرینی با اســتاندارد کشــوری گفت: اعطای 
تمامی این مشــوق ها و تخفیفات و تسهیلات 
ویژه برای پرکــردن این فاصله و رســیدن به 
استاندارد کشــوری بوده که تمامی این موارد در 
اختیار مدیریت شهری نبوده و نیازمند همراهی 
دیگر اداره ها و ارگان ها است.مهدی نیا متذکر شد: 
این یک رویکرد کوتاه مدت و گازانبری نیست و 
همان طور که ایجاد این بافت ها سال ها به طول 
انجامیده، بازآفرینی و اصــلاح این بافت ها نیز 
ســال ها زمان میبرد و این بهبود و اصلاح پایدار 

است.

مدیرعامل سازمان پایانه های شهرداری مشهد اعلام کرد
تشدید اجرای پروتکل های بهداشتی در پایانه ها برای پیشگیری از شیوع کرونا 

مدیرعامل ســازمان پایانه های شهرداری مشهد 
از تشدید اجرای پروتکل های بهداشتی در پایانه 
ها برای پیشگیری از شیوع ویروس کرونا و حفظ 

سلامتی زائران و مجاوران خبرداد. 
به گــزارش صبح امروز جــلال قربانی ،در این 
خصوص گفت: پایانه های مسافربری مشهد به 
عنــوان مفاصل ارتباطی حمــل و نقل جاده ای 
درون و برون شــهری و حجم تردد های صورت 
گرفته در این مکان استراتژیک از اهمیت بسیاری 
در حوزه حمل و نقل عمومی برخوردار هســتند، 
لذا تلاش بســیاری برای ایجاد محیطی ایمن و 
بهداشتی برای مســافران در این حوزه از سوی 

سازمان انجام می شود.
وی با بیان اینکه طی یک ســال گذشته فعالیت 
های بسیارمناســبی برای ایجاد محیطی ایمن، 

بهداشــتی و عــاری از خطــرات کرونایی برای 
مســافران در پایانه های مســافربری شهرداری 
مشهد انجام شده اســت، اظهارکرد: اکنون و با 
توجه به قرمز شدن وضعیت شیوع کرونا در شهر 
مشــهد و اکثر شهرهای کشور اقدامات مرتبط با 
رعایت پروتکل های بهداشتی در کلیه پایانه های 
مسافربری شهرداری مشهد شدت بیشتری گرفته 

است.
مدیرعامل پایانه های مسافربری شهرداری مشهد 
اضافه کرد: برهمین اســاس مسافران درابتدای 
ورود به ســالن هــای پایانه از ســوی مامورین 

حفاظت فیزیکی پایش و تب سنجی می شوند.
قربانی تصریح کرد: همچنین تعداد زیادی دستگاه 
های ضدعفونی کننده دست در نقاط مختلف از 
جمله درهای ورودی و سالن های انتظارو... برای 

استفاده مسافران مستقر شده است.
وی با اشــاره به اینکه مراکز خدمات رسانی نیز 
با رعایت فاصله گــذاری اجتماعی اقدام به ارائه 
ســرویس به مسافران می کنند خاطرنشان کرد: 
ناوگان حمل و نقل درون شــهری نیز در مکان 
های مشخص و با رعایت پروتکل های بهداشتی 
از جمله ضد عفونی کردن ناوگان و رعایت فاصله 
گذاری مناسب نسبت به خدمات رسانی اقدام می 
کنند.مدیرعامل پایانه های مسافربری شهرداری 
مشــهد، ادامه داد: در خصوص مسافرانی نیزکه 
قصد سفر از طزیق پایانه های شهرداری مشهد 
را دارند هنگام ورود بــه پایانه کنترل و ملزم به 
استفاده از ماسک می شوند و پس از تب سنجی 

به آنها اجازه ورود به سالن ها داده می شود.
قربانــی افــزود: با توجه به حــذف فروش بلیط 

حضوری در پایانه های مسافربری، مسافران باید 
قبل از حضور در پایانه بلیت خود را از طریق درگاه 
های الکترونیک و یا آژانس های مسافرتی تهیه 
کنند و پــس از دریافت بلیت الکترونیکی حاوی 
»کیو آرکد« از محل گیت های کنترل که بدون 
دخالت عوامل انســانی انجام می شود وارد سالن 

انتظار و سکوهای سوار شدن مسافر شوند.
وی با بیــان اینکه ایــن موضوع در راســتای 
جلوگیری از ورود افراد غیر مســئول و همراهان 
مسافرین وپیشــگیری از شلوغی سالن ها انجام 
می شود، تصریح کرد: در کنار این اقدامات برنامه 
ضدعفونی مکان های مورد اســتفاده مسافران 
و زائرین در بازه های زمانی مشــخص در طول 
روز نیزبه صورت مداوم انجام می شــود که این 

اقدامات طی چند روز گذشته تشدید شده است.

مدیرعامل ســازمان پایانه های شهرداری مشهد 
ادامــه داد: همچنیــن در تمامــی مکانهایی که 
مسافرین در آن حضور دارند برچسب و نشانهای 
مخصوص فاصله گذاری اجتماعی نصب شــده 

است.
قربانی افزود: نمایشگرها و تابلوهای اطلاع رسانی 
مســتقر در پایانه های مسافربری نیز با پیام های 
بهداشتی، نکات و دســتورالعمل های جلوگیری 
از انتشــار ویروس کرونا را به اطلاع مســافران 

می رسانند.
وی در ادامه گفت: از مسافرین محترم درخواست 
می شود در این شــرایط از سفرهای غیرضروری 
خودداری کرده و در صورت ضرورت انجام سفر 
با استفاده از سامانه های اینترنتی فروش بلیط و یا 

آژانس های مسافرتی اقدام به خرید بلیت کنند.

مفقودی
برگ ســبز خودرو وانت آریسان مدل 13۹5 به شماره پلاک 5۲ ایران ۶3۴ ص ۹۷  شماره 
موتور 118J00۲3۹۴۹ شــماره شاسی ۶580۲۶ به نام محمدرضا یازن داد مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

اینجانب مالک خودرو ســواری پژو ۲0۶ به شماره شــهربانی ایران ۲۶ ۲۷3 د 1۴ و شماره 
بدنه 1۹0808۷33 و شــماره موتور fss1503۹۴۶۶10 بعلت فقدان اســناد فروش تقاضای 
رونوشــت المثنی اسناد مذکور را نموده است. لذا چنانچه هر کس ادعایی در مورد خودروی 
مذکور دارد ظرف مدت 10 روز به دفتر حقوقی سازمان فروش شرکت ایران خودرو واقع در 
پیکان شــهر ساختمان سمند مراجعه نمایند. بدیهی است پس از انقضای مهلت مذبور طبق 

ضوابط مقرر اقدام خواهد شد. 

باقری: شهرداری علاوه 
بر وام های دولتی و تسهیلات 
دولتی، جهت بازآفرینی بافت 
فرسوده شهری به هر خانواده ای 
که قصد بازسازی منازل مسکونی 
خود را داشته باشد، وام 5۰ 
میلیونی با کارمزد 4 درصد به 
ازای هر واحد پرداخت می شود.

یکی دیگر از تسهیلات 
ویژه سازمان هست سازمان 
عمران و بازآفرینی فضاهای 
شهری شهرداری مشهد برای 
اجرای این طرح در مناطق 
مربوطه، 1۰۰ درصد بدهی های 
مالیاتی و شهرداری بخشیده 
شده و در بخش های پارکینگ 
و طبقات مازاد و نیز پیشروی 
ساخت و ساز در این مناطق 
تسهیلات ویژه ای در نظر گرفته 
که اعطای وام با یک ضامن یا 
با کارت یارانه از دیگر تسهیلات 
شهرداری برای باز آفرینی بافت 

فرسوده شهری است.

باقری در پاسخ به سوال 
خبرنگار صبح امروز مبنی بر 
عدم اجرای قانون بازآفرینی 1۰ 
درصدی بافت فرسوده شهری در 
مشهد بیان کرد: متاسفانه تاکنون 
این طرح اجرا نشده و واقعیت 
امر بیان کننده این است که قبل 
از تشکیل سازمان هست سازمان 
عمران و بازآفرینی فضاهای 
شهری شهرداری مشهد و دیگر 
ارگان ها توفیق چندانی در 
حاشیه شهر حاصل نکرده اند.

مهدی نیا: اعطای 
تمامی این مشوق ها و 
تخفیفات و تسهیلات ویژه 
برای پر کردن این فاصله و 
رسیدن به استاندارد کشوری 
بوده که تمامی این موارد در 
اختیار مدیریت شهری نبوده 
و نیازمند همراهی دیگر 
اداره جات و ارگان ها است.

مهدی نیا: این یک 
رویکرد کوتاه مدت و 
گازانبری نیست و همان طور 
که ایجاد این بافت ها سال ها 
به طول انجامیده، بازآفرینی 
و اصلاح این بافت ها نیز 
سال ها زمان می برد و این 
بهبود و اصلاح پایدار است.
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دلیل رد شکایت باشگاه پرسپولیس از خلیل 
زاده مشخص شد

وکیل مدافع سابق پرسپولیس دلیل رد شکایت این باشگاه از موکل خود را اعلام کرد.
دلیل رد شکایت باشگاه پرسپولیس از خلیل زاده مشخص شد

مصطفی ســلیمانی، درباره رد شکایت باشگاه پرسپولیس از شجاع خلیل زاده از سوی کمیته 
وضعیت فدراسیون فوتبال اظهار داشت: همانگونه که پیش بینی کرده و بارها گفتیم هیچ یک 
از مراجع داخلی صلاحیت رسیدگی به این پرونده را نداشتند. وقتی یک بازیکن پس از فسخ 

قرارداد خود به یک باشگاه خارجی منتقل می شود، یک طرف دعوا باشگاه خارجی است.
وی افزود: در چنین حالتی پرونده باید در مرجع حل اختلاف فیفا بررسی شود زیرا اگر باشگاه 
خارجی تخلفی کرده باشد، کمیته وضعیت فدراسیون فوتبال ایران نمی تواند باشگاه خارجی را 

محکوم کند. به همین  دلیل ادعای باشگاه پرسپولیس درباره خلیل زاده رد شد.
وکیل شــجاع خلیل زاده تصریح کرد: ضمانت اجرایی وجــود دارد که اگر یک بازیکن بدون 
دلیل موجه قراردادش را فسخ کند و محکوم شود، باشگاه منتقل الیه هم محکوم خواهد شد. 
در نهایت کمیته وضعیت فدراســیون فوتبال با صدور قرار عدم دعوی شکایت پرسپولیس از 

خلیل زاده را رد کرد. از روز اول هم این موضوع را گفتیم اما کسی گوش نکرد.

محکومیت میلیاردی تراکتور در پرونده عشوری
باشگاه تراکتور پس از شکایت سینا عشوری به پرداخت طلب این بازیکن محکوم شد.

به گزارش فارس، باشــگاه تراکتور تبریز با توجه به شــکایت سینا عشوری  از سوی کمیته 
وضعیت به پرداخت مطالبات این بازیکن محکوم شد.

به این ترتیب تراکتوری ها باید برای اصل طلب  فصل ۹8-۹۷ عشوری و هزینه دادرسی این 
پرونده در مجموع حدود یک میلیارد و 1۶0 میلیون تومان پرداخت کنند. 

تراکتور ظرف هفت روز می تواند نسبت به این رای در کمیته وضعیت اعتراض کند و پس از 
قطعی شدن، رای 10 روز برای پرداخت مطالبات هافبک سابق خود مهلت دارد. 

در صورتی که این باشــگاه پس از صدور رای قطعی نتواند رضایت عشــوری را جلب کند 
بایــد حدود ۲۹0 میلیــون تومان به عنوان جریمه در حق فدراســیون فوتبال پرداخت کرده 
و  همچنیــن به مدت دو دوره متوالی از ثبت قــرارداد بازیکنان جدید خود در پنجره نقل و 

انتقالات محروم خواهد شد.

ساعی: دیگر نمی توانم با کادر فنی تیم ملی 
تکواندو کار کنم

مدیر فنی سابق تیم ملی تکواندو گفت: با کسی مشکل ندارم و به خاطر ناهماهنگی های که 
با کادر فنی وجود داشت از سمتم استعفا کردم.

هادی ساعی در خصوص خبر استعفایش از سمت کادر فنی تیم ملی تکواندو، اظهار داشت: 
مدت دو ماه اســت ســر تمرین تیم ملی تکواندو بزرگسالان نرفته ام. دعوا و مشکلی با کادر 
فنی تیم ملی، فدراسیون تکواندو و هیچ کس ندارم. کادر فنی تیم ملی با من هماهنگ نبود 
و من هم  آبرویم را از سر راه نیاوردم که همکاری ام را ادامه دهم. برهمین اساس تشخیص 
دادم نمی توانم دیگر با تیم ملی تکواندو همکاری داشــته باشم ولی آنها اصرار داشتند با من 

کار کنند. 
وی افزود: برای موفقیت تیم ملی در مســابقات پیش رو دعا می کنم. هر کاری هم از دستم 
بربیاید برای موفقیت تیم ملی تکواندوی ایران انجام می دهم و دوســت ندارم فدارســیون و 

کادر تیم ملی تکواندو لطمه بخورد. 
مدیر فنی سابق تیم ملی تکواندو خاطرنشان کرد: در این مدتی که با تیم ملی همکاری ندارم 

چند بار با پولادگر رئیس فدراسیون تکواندو جلسه داشتیم و یکدیگر را دیدیم.

هفته خوش یمُن برای مهاجمان سابق 
پرسپولیس در پرتغال

مهدی طارمی و علی علیپور که زمانی تشــکیل دهنده زوج خط حمله پرسپولیس بودند، در 
هفته بیست و ششم لیگ پرتغال برای تیم هایشان گلزنی کردند.

به گزارش خبرنگار مهر، هفته بیســت و ششــم لیگ فوتبال پرتغال برای لژیونرهای ایرانی 
شــاغل در این لیگ خوش یُمن بود. تیم ماریتیمو در روزی که علی علیپور و امیر عابدزاده 
مهاجم و دروازه بان ایرانی را در ترکیب اصلی داشــت موفق شــد با یک گل برابر فارنسی 
به گل برســد.تک گل این بازی توســط علی علیپور در نیمه نخست به ثمر رسید. علیپور از 
ابتدای حضورش در تیم ماریتیمو در این فصل موفق به گلزنی نشده بود و با باز کردن دروازه 
فارنســی، علاوه بر کسب ســه امتیاز حیاتی برای تیمش، طلسم ناکامی هایش را در پرتغال 
شکست.علیپور در شرایطی به برد تیمش در این روزهای حساس کمک کرد که ساعاتی بعد 
از او، مهــدی طارمی مهاجم تیم پورتو هم توانســت برابر توندلا گلزنی کند. پورتو در هفته 
بیست و ششم لیگ پرتغال به مصاف توندلا رفت و با دو گل به پیروزی رسید. طارمی که در 
این مسابقه نیمکت نشین بود، در ۲0 دقیقه پایانی به میدان رفت و توانست گل دوم تیمش 
را به ثمر برســاند.این گل برای طارمی اهمیت ویژه ای داشــت. او در هشت بازی گذشته با 
لباس پورتو )با احتســاب بازی تیم ملی ایران مقابل سوریه ۹ بازی( گلی به ثمر نرسانده بود 
و طلســم گل نزدن هایش طولانی و طولانی تر می شد. او حالا در لیگ پرتغال 10 گُله شده 
است و می تواند نیم نگاهی هم به کسب عنوان آقای گلی در هشت بازی باقی مانده پرتغال 
داشته باشــد.علیپور و طارمی زمانی تشکیل دهنده خط حمله تیم پرسپولیس در لیگ ایران 
بودند و حالا با هم در یک روز، خوشبختی با تیم هایشان در پرتغال را تجربه می کنند. علیپور 
در فصل اول حضورش در پرتغال چالش بزرگ تری نسبت به طارمی داشت و با زمان اندک 
بازی کردن در ماریتیمو، در نهایت در هفته بیســت و ششــم موفق شد نخستین گلش را در 
این تیم ثبت کند. با این حال روند رو به رشــد این مهاجم نشــان می دهد در صورت حفظ 
آمادگی و اعتماد بیشــتر سرمربی ماریتیمو می تواند به تدریج جای خود را در لیگ پرتغال باز 
کند.در این هفته از مســابقات لیگ پرتغال نباید از کنار نام امیر عابدزاده دروازه بان ماریتیمو 
هم عبور کرد. امیر برای دومین هفته متوالی عملکرد درخشــانی در ماریتیمو داشت؛ تا جایی 
که در پایان بازی با فارنســی به عنوان بهترین بازیکن انتخاب شــد. او یکی از ارکان اصلی 
کم گل خوردن ماریتیمو در مسابقاتی بوده که شاید بدون او پذیرای گلهای بیشتری می بود.

صیادمنش مبتلا به کرونا شد
ستاره ایرانی زوریا لوهانسک به دلیل ابتلا به کرونا بازی مقابل اینهولتس را از دست داد.

به گزارش »ورزش ســه«، اللهیار صیادمنش که در نیم فصل اول بیشتر به عنوان یار جانشین 
در ترکیب زوریا لوهانســک قرار می گرفت، اما پس از نمایش خــوب که همراه با گلزنی و 
پاس گل های او همراه بود، به جمع نفرات اصلی رسید و در لیست تیم ملی هم جای گرفت، 
اما این بازیکن جوان در مســابقه امروز تیمش غایب خواهد بود.صیادمنش پس از اینکه در 
۶ هفتــه پیاپی در لیگ برتر اوکراین در ترکیب تیمش قرار گرفت، به اردوی تیم ملی ایران 
رفت و به عنوان یار جانشــین مقابل ســوریه وارد زمین شــد ولی در بازگشت به اوکراین و 
بخاطر حضور دیرهنگام در تمرینات قبل از دیدار هفته قبل مقابل رُخ لویو، در این مســابقه 
از دقیقه ۶۷ به زمین رفت.بازیکن سابق استقلال بعد از  حضور تعویضی در دیدار اخیرشان، 
در تســت گیری باشگاه زوریا لوهانســک شرکت کرد که مشخص شد مبتلا به کرونا شده و 
به همین دلیل حدود یک هفته اســت در قرنطینه به ســر می برد.صیادمنش که اکنون حال 
مناســبی دارد و زیر نظر کادر پزشکی زوریا لوهانسک است، باید حداقل یک هفته دیگر در 
قرنطینه بماند و پس از منفی شــدن تســت کرونا می تواند تیمش را در ادامه فصل همراهی 

کند.

امید عالیشاه: ده سال پرسپولیس هستم باز هم خواهم بود
کمتر کســی فکر می کرد در ثانیه های پایانی 
بــازی برابــر نســاجی او در موقعیت گلزنی 
توپ را برای آل کثیر مهیا کند اما عالیشــاه 
مثل همیشــه مدعی است که گلسازی عشق 

جدایی ناپذیر اوست.
به گزارش »ورزش ســه«، امید عالیشاه که 
در نیم فصل شــایعات زیادی را در خصوص 
جدایی اش از پرســپولیس دنبــال می کرد با 
نمایشــی موفق طی دیدارهای پایانی به آن 
پایــان داد. او برابر نســاجی مازندران نیز بعد 
از فرصــت کوتاهی که از یحیی گل محمدی 
گرفت توانســت در نقش گلســاز ظاهر شود. 
گلی که بــا اعتراضات زیــادی در خصوص 
آفساید بودن آل کثیر همراه شده اما عالیشاه 
مدعی است با اطمینان کامل آن را به مهاجم 

هم تیمی اش داده است.
ابتدا درباره بازی با نساجی مازندران و برتری 
مقابل این حریف که علیرغم نتیجه کســب 
شده، چندان آسان به نظر نمی رسید صحبت 

کن.
بــازی خوبی بود. در اوایل بــازی که توپ و 
میدان کاملا در اختیار تیم ما بود. جا داشــت 
که در همــان اوایل بازی به گل برســیم و 
خوشــبختانه خیلی زود هم به گل رسیدیم و 
بعد از گل اول هم باز هم شــانس داشــتیم. 
در نیمه دوم هم در ضدحملات موقعیت های 
خوبی داشتیم. موقعیت ها را گل نکردیم و تیم 
کمی تحت فشار قرار گرفت اما خوشبختانه به 
برد رســیدیم و این برد حساسی برای ما در 

آستانه لیگ قهرمانان بود.
در صحنه ای که پاس گل دادی همه 
انتظار این را داشتند که خودت ضربه 
نهایی را بزنی اما باز هم پاس گل را 

انتخاب کردی.
قبلا هم گفته بودم کــه واقعا پاس گل را از 
گلزنی بیشتر دوست دارم. با توجه به پستی که 
داریم در موقعیت گلزنی هم قرار می گیریم اما 
پاس گل احســاس بهتری دارد. طبیعی است 
که در این پست شما صاحب موقعیت گلزنی 
هم شوید. تمام تمرکزم این است که به شکل 
مطلوب به تیم کمک کنم و خوشحالم که در 

این بازی اتفاق خوبی شکل گرفت.
اصلا انتظار پاس گل در آن صحنه با 
توجه به موقعیتی که داشتی نمی رفت.

با توجه به اینکه عیســی از ابتدای حرکتم در 
آفساید قرار داشت این تصور را می کردند. اما 
بعد که دیدم شرایط او بهتر است ترجیح دادم 
به او پاس گل بدهم و خوشــحالم که موفق 
شد گل اول خود را به ثمر برساند و من هم از 

این اتفاق خوشحالم.
 شادی گل عیسی آل کثیر هم جالب 
توجه بود و بعد از پاس گلی که دادی 

به شکلی جالبی گردنت را فشار داد.
شــش ماهی بود که بازی نکرده بود و کمی 
تحت فشــار قرار داشــت. از نظر بدنی هم با 
توجه به اینکه در کنار تیم نبود عقب اســت و 
خوشحالم که این موقعیت برای او فراهم شد 
تا گل بزند و مطمئنا این اتفاق کمک زیادی 
بــه او در لیگ قهرمانان آســیا خواهد کرد تا 
بار دیگر در نقش گلزن تیم عملکرد خوبی از 
خود به جا بگذارد و در کنار هم بار دیگر اتفاق 

خوبی را رقم بزنیم.
نساجی  باشــگاه  اما  بازی  پایان  در 
به شدت نســبت به این گل واکنش 
نشان داد و مدعی شد که در موقعیت 

آفساید بود.
نــه، اگر دقت کنید من تــا لحظه آخر نگاهم 
به سمت عیسی است و اول که دیدم آفساید 
است پاس ندادم. توپ را جلو بردم و تا زمانی 
که کاملا مساوی شده بودیم پاس دادم و به 
نظرم اصلا آفســاید نبود. شما نگاه کنید که 
کارشناســان زیادی هم گفتند که این صحنه 
آفساید نبود. حالا چند نفری هم که می گویند 
آفســاید بوده نظرشان را نگاه کنید که بر پایه 

چه چیزی این مساله را گفتند.
اینبار فکر  و  لیگ قهرمانان  بار دیگر 
می کنی شرایط برای تیم شما به چه 

شکل پیش برود؟
بازیکنان جدید که جذب شــدند می دانند به 
چه تیمی آمدند. بزرگترهای تیم به شــکلی 
تمرین می کننــد که به جوانان یاد می دهند 
کــه پیراهن چه تیمی را پوشــیدند. بازیکنان 

خوبی با نظر کادرفنی به تیم ما اضافه شدند. 
دلیــل اصلی موفقیت ما تلاش بازیکنان و در 
نهایت هواداران هستند که هر بازیکنی اینجا 
می آیــد می داند پیراهن چه تیمــی را بر تن 
کرده و چه عملکــردی را باید به جا بگذارد. 
مطمئن باشــید که این تیم تمام تلاش خود 
را خواهــد کرد که به عنــوان تیم اول صعود 
کند و بعــد از آن باید ببینیم شــرایط به چه 
شکل خواهد بود و انشــاالله بتوانیم بار دیگر 
هواداران را خوشحال کنیم و دست پر از هند 
برگردیم و آماده ادامه مســابقات شویم. الان 
بایــد تمام تمرکزمان را روی این بگذاریم که 
از گروه بالا برویــم و بار دیگر بازی به بازی 

پیش برویم. 
شرایط برای تو در نقل و انتقالات به 
شکل عجیبی پیش میرفت و شایعات 
زیادی درباره جدایی ات شکل گرفت 
و یک جور که انگار همه دوست دارند 

از تیم بروی!
چه کسی دوست داشت بروم؟

تعدد شــایعات و اخبار دربــاره جدایی تو این 
مســاله را نشــان می داد که شــاید آخرین 

روزهای حضورت در پرسپولیس باشد.
شــایعات بوده اما پیشنهادات هم بوده اما من 
نه درباره اش حــرف زدم و نه چیزی را دنبال 
کــردم. تا پایان فصل هم با باشــگاه قرارداد 
دارم و باید ببینیم شــرایط به چه شکل پیش 

خواهد رفت.
از تو بــرای تمدید قــرارداد دعوت 

نکردند؟

چــرا اتفاقا نامــه هم زدند و بعــد از بازی با 
نساجی هم آقای ســمیعی صحبت کردند. تا 
الان هــم افتخار می کنم و خدا به من عزت 
داده که پیراهن این تیم را پوشیدم و نزدیک 
به 10 ســال حضورم در این تیم می گذرد و 
انشــاالله عمری باشــد بار دیگر در این تیم 

حضور داشته باشم.
هر وقت بیشــتر تحت فشــار قرار 
جا  به  بهتــری  عملکرد  می گیــری 
می گذاری و شاید بتوان این اتفاق را 
شبیه روزهای علی دایی در تیم ملی 

دانست.
خب این که قیاس مع الفارغ اســت و من به 
شــخصه تمام تلاشــم را می کنم تا به تیم 
کمک کنم. ما نسبت به هواداران و پیراهنی 
کــه بر تن داریم مســوول هســتیم و هیچ 
بازیکنی دلش نمی خواهد که عملکرد خوبی 
نداشــته باشــد. خصوصا در تیم پرسپولیس 
که هر حرکت باعث می شود تا واکنش های 
زیادی نسبت به آن صورت گیرد. همه ما به 
دنبال بهترین عملکرد در تیم هستیم و هیچ 
وقت نمی خواهیم شــرمنده هواداران شویم. 
امیدوارم در ادامه بتوانم بیشــتر از این برای 
تیم موثر باشــم و رضایت بیشتر کادرفنی و 

هواداران را دنبال کنم.
ترافیــک بالایی را در خــط میانی 
نیمکت  و  هستیم  شاهد  پرسپولیس 
نشــینی هر بازیکنــی دور از انتظار 
نیســت. اینکــه روی نیمکت بروی 
ناراحت نمی شــوی؟ آیــا به خاطر 

نیمکــت نشــینی به جدایــی فکر 
می کنی؟

هر بازیکنــی که بگوید از نیمکت نشــینی 
ناراحت نیســتم دروغ گفته یــا واقعا کیفیت 
حضور در ترکیب اصلی و فیکس را ندارد. من 
هم شخصا واقعا دوست دارم در ترکیب باشم 
و بــه تیم کمک کنــم. در دیدارهایی که به 
من فرصت دادند سعی کردم بتوانم عملکرد 
خوبی داشته باشــم. حالا در دیدارهایی که 
آقای گل محمدی هم صلاح دانستند نباشم 
تلاش مضاعفی در تمرینات داشتم تا خودم 

را به شرایط مدنظر ایشان برسانم. 
این نیمکت نشینی به طور کلی باعث 
ایجاد تنــش و اختلاف بین دو گروه 

فیکس و نیمکت نشین نمی شود؟
مســلما این جور اتفاقات در روحیه بازیکن و 
هم شــرایط آمادگی روحی و بدنی تاثیرگذار 
است. مطمئنا با چالش هایی روبرو می شویم 
و من هم آدمم و آهن که نیســتم و انســان 
هســتم و روحیاتی دارم. مسلما اما در قالب 
تیمی مسلما خیلی  چیزها حل می شود و خدا 

را شکر که فعلا شرایط خوب پیش می رود.
رفتــه رفته نزدیک به ۱0 ســالگی 
حضورت در پرســپولیس می رسی. 
اتفاق برای تو  ایــن  فکر می کردی 

بیفتد؟
فعلا که شــرایط بد نیســت و در این فصل 
هم بازی کردم. حالا بعضی اوقات سرمربی 
ترجیح می دهد که در ترکیب نباشــم اما هر 
زمان که تیم به من احتیاج داشــت ســعی 
کردم بهتریــن عملکردم را بــه جا بگذارم. 
از اینکه حدود ۷ ســال در پرسپولیس بودم 
واقعا احســاس خوبی دارم و بــه آن افتخار 
می کنــم. این رویای من بــود که در ابتدای 
فوتبالم بتوانم شــرایط حضور در پرسپولیس 
را به دســت بیاورم و بــرای آن جنگیدم و 
خوشحالم که اکنون مدت طولانی است که 

اینجا حضور دارم.
بزرگترین حســرتی که در این دوره 
طولانی در پرسپولیس داشتی چه بود؟
مطمئنــا در قهرمانی اخیــر دو قهرمانی کم 
شــد. قهرمانی های آسیا. فکر میکنم شرایط 
مــا برای قهرمانی خیلی مهیا بود و مســلما 
بزرگترین حســرت ماست. حسرت دیگر من 
بعد از فــوت مرحوم هادی بود که ته جدول 
بودیــم و در ادامه اینقدر خوب کار کردیم اما 
در نهایــت با تفاضل گل قهرمان نشــدیم. 
در بازی آخر واقعــا هواداران مقابل راه آهن 
شرمنده مان کردند و حسرت بزرگی برای من 
بود و امیدوارم این خوشحالی ها ادامه داشته 
باشــد و بار دیگر بتوانیم آنهــا را به اتفاقات 

شیرینی که دوست دارند برسانیم.

در انتظار یک سهمیه شاگردان بنا

ایران کامل ترین تیم المپیکی در کشتی آزاد
المپیـک  بازی هـای  در  ایـران  کاروان کشـتی 
توکیو موفق به کسـب 11 سـهمیه شـده است.
بـه گـزارش فـارس، بعـد از چنـد مـاه تعطیلـی 
و تعویـق رویدادهـای کسـب سـهمیه المپیک، 
بـرای  کشـتی  قـاره ای  مسـابقات  بالاخـره 
میزبانـی  بـه  توکیـو  المپیـک  بازی هـای 
قزاقسـتان برگزار شـد کـه حاصـل کار ایران 5 

بـود. فرنگـی  و  آزاد  در کشـتی  سـهمیه 
اگر چـه علیرضا دبیر رئیس فدراسـیون کشـتی 
سـهمیه  هـم  فرنگـی  کشـتی  داشـت  انتظـار 
در  نـوری  امـا حسـین  را کسـب کنـد  کامـل 
وزن 8۷ کیلـو بـا شکسـت مقابـل نماینده چین 
موفـق بـه کسـب سـهمیه نشـد تـا ایـران در 
رویـدادی سـخت تر و در بلغارسـتان بـه دنبـال 

باشـد. این سـهمیه 
همیشـه  المپیـک  تاریـخ  ادوار  در  کشـتی 

پرچـم ایـران را بـالا بـرده امـا دبیـر امـروز در 
گفت وگویـی بـا انتقـاد از بودجـه محـدود ایـن 
رشـته تاکیـد کرد در صورتی کـه اعتبارات لازم 
بـه این رشـته تحقق پیـدا نکند، نبایـد به مدال 

بود. امیـدوار  المپیـک 
 کشتی فرنگی و ۲ سهمیه برای شاگردان 

بنا
در  ایـن  از  پیـش  ایـران  فرنگـی  کشـتی 
رقابت هـای جهانـی قزاقسـتان در سـال ۲01۹ 
موفـق به کسـب 3 سـهمیه از ۶ سـهمیه کامل 

المپیـک شـده بـود.
نفـر   1۲ هـم  امسـال  گزینشـی  مسـابقات  در 
موفـق بـه کسـب سـهمیه شـدند. محمدرضـا 
گرایـی در وزن ۶۷ کیلو و محمدهادی سـاروی 
در ۹۷ کیلـو ملی پوشـان کشـورمان هسـتند که 

سـهمیه توکیـو را کسـب کردنـد.

اسـامی 1۲ فرنگـی کاری کـه سـهمیه گرفتنـد، 
بـه شـرح زیر اسـت:

 - )چیـن(  والیهـان  سـایلیک  کیلوگـرم:   ۶0
)قرقیزسـتان( شارشـنبیکوف  ژولامـان 

۶۷ کیلوگـرم: محمدرضا گرایـی )ایران( - هان 
سـو ریو )کـره جنوبی(

۷۷ کیلوگـرم: آکـژول محموداف )قرقیزسـتان( 
- شـوهی یابیکـو )ژاپن(

8۷ کیلوگـرم: فـی پنـگ )چیـن( - نورسـلطان 
تورسـینوف )قزاقسـتان(

۹۷ کیلوگـرم: محمدهـادی سـاروی )ایـران( - 
اوزور ژوژوپبیکـوف )قرقیزسـتان(

یـف  عبدالـه  مومینجـان  کیلوگـرم:   130
)ازبکسـتان( - مین سـئوک کیم )کـره جنوبی(

* کشتی آزاد؛ ایران کامل ترین تیم
در کشـتی آزاد هـم امـروز ملی پوشـان ایـران 

موفـق شـدند 3 سـهمیه توکیـو را کسـب کنند 
تـا مجمـوع سـهمیه های کشـتی آزاد و فرنگی 

ایـران در المپیـک بـه 11 برسـد.
پیـش از ایـن رضـا اطـری، حسـن یزدانـی و 
یـدالله محبی در مسـابقات جهانی سـال ۲01۹ 
موفـق بـه کسـب سـهمیه در اوزان 5۷، 8۶ و 

1۲5 کیلوگـرم شـدند.
محمدیـان  محمدحسـین  امـروز  مسـابقات  در 
و  کیلـو   ۷۴ در  امامـی  یونـس  کیلـو،   ۹۷ در 
امیرمحمـد یزدانـی در ۶5 کیلو جـواز حضور در 

سـرزمین آفتـاب را کسـب کردنـد.
براین اسـاس قبـل از مسـابقات بلغارسـتان که 
سـهمیه های  تـا  می شـود  برگـزار  اردیبهشـت 
سـهمیه   ۶ بـا  ایـران  شـود،  کامـل  المپیـک 
المپیـک  در  حضـور  بـرای  تیـم  کامل تریـن 
اسـت. روسـبه، قزاقسـتان و آمریـکا موفـق بـه 

شـده اند. سـهمیه   5 کسـب 
اسـامی کشـتی گیرانی که در قزاقسـتان سهمیه 

گرفتند به شـرح زیر اسـت:
یـف  عبدالـه  جـان  غـلام  کیلوگـرم:   5۷
)چیـن( لیـو  هیـو  مینـگ   - )ازبکسـتان( 
 - )ایـران(  یزدانـی  امیرمحمـد  کیلوگـرم:   ۶5

)قرقیزسـتان( آکماتالیـف  ارنظـر 
۷۴ کیلوگـرم: یونـس امامـی )ایـران(- بکـزاد 

)ازبکسـتان( اف  عبدالرحمـن 
8۶ کیلوگـرم: جاورایـل شـاپیف )ازبکسـتان( - 

زوشـن لیـن )چین(
۹۷ کیلوگـرم: محمدحسـین محمدیـان )ایران( 

- ماگومـد ابراگیم اف )ازبکسـتان(
باتیرمیرزایـف  یوسـوپ  کیلوگـرم:   1۲5
مونختـور  الخاگواگـرل   - )قزاقسـتان( 

) ن لسـتا مغو (
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واکنش سخنگوی شورای وحدت اصولگرایان به تیزر 
انتخاباتی ۲0:۳0

سـخنگوی شـورای وحـدت در اظهاراتـی بـه نحـوه و محتـوای 
تیـزر انتخاباتـی شـبکه دو  سـیمای جمهـوری  اسـلامی اعتـراض 
کـرد. کمیتـه رسـانه و ارتباطات شـورای وحدت اعلام کـرد: دکتر 
منوچهـر متکی سـخنگوی این شـورا، نسـبت به نحـوه و محتوای 
تیزر انتخاباتی شـبکه دو  سـیمای جمهوری  اسـلامی که در برنامه 
30/۲0 پخـش شـد واکنش نشـان داد. سـخنگوی شـورای وحدت 
بـا اشـاره بـه اینکـه تصمیمـات و اتخـاذ مواضـع  و برنامه هـا در 
شـورای وحـدت مبتنـی بـر خـرد جمعی و مشـارکت همـه اضلاع 
جریان ارزشـی و انقلابی اسـت افزود: سـاختار گفتمانـی و تصمیم 
سـازی در ایـن شـورا برپایـه خـرد جمعی و مشـارکت همـه اعضا 
اسـتوار بـوده و بـه دور از شـخص محـوری اسـت. دکتـر متکی در 
پایـان اضافـه نمـود: امیدواریـم عـدم نـام بـردن از حضـرت آیـت 
الله موحـدی کرمانـی بعنـوان رهبـر جریـان ارزشـی و انقلابـی در 
انتخابـات 1۴00 کـه در قالـب شـورای وحـدت نمـود پیـدا کـرده، 

سـهوی و از روی اشـتباه بوده باشـد.

تکذیب اعلام نامزدی اردکانیان در انتخابات ریاست جمهوری
یکـی از خبرگزاری هـا روز گذشـته گزارشـی بـا عنـوان »ترافیـک 
در مسـیر پاسـتور/ 55 چهـره ای کـه وارد کارزار ریاسـت جمهوری 
در  گمانه زنی هایـی  گـزارش،  ایـن  در  کـرد.  منتشـر  می شـوند«، 
خصـوص کاندیداتـوری »رضـا اردکانیـان« وزیـر نیـروی دولـت 
دوازدهـم در انتخابـات 1۴00 مطـرح شـده اسـت. وزیـر نیـرو در 
واکنـش بـه ایـن موضـوع اعلام کرده اسـت کـه درج نـام وی در 
ایـن گزارش صحیح نیسـت. جـدول زمان بندی انتخابات ریاسـت 
جمهوری 1۴00 توسـط وزارت کشـور اعلام شـده اسـت. براساس 
بـه  انتخابـات  مـاه دسـتور شـروع  اردیبهشـت   ۲1 ایـن جـدول 
فرمانـداران صادر شـده و در ۲1 اردیبهشـت ماه تا ۲5 اردیبهشـت 
ثبـت نـام داوطلبـان انجـام می شـود و از ۲۶ تـا 30 اردیبهشـت 
مـاه شـورای نگهبـان بـه صلاحیـت داوطلبـان رسـیدگی می کند. 

انتخابـات نیـز در ۲۷ خردادمـاه برگـزار مـی شـود./انتخاب

نماینده تهران:حادثه ی امروز نطنز بسیار مشکوک به نفوذ و 
خرابکاری است

شـریعتی نیاسـر پسـت جدیدی را در توییتـر در رابطه بـا حادثه ی 
امـروز نطنـز منتشـر کـرد. مالک شـریعتی نیاسـر، نماینـده تهران 
در مجلـس، می گویـد: ایـن اتفـاق در سـالگرد روز ملـی فنـاوری 
هسـته ای ای و در خـلال تـلاش ایـران بـرای وادار کـردن غربی 
هـا به لغو تحریم ها بسـیار مشـکوک بـه خرابکاری و نفوذ اسـت. 
همیـن امـروز پـس از اطـلاع در مجلـس در حـال پیگیـری ابعـاد 
و جزئیـات موضـوع هسـتیم و پـس از جمـع بنـدی اعـلام نظـر 

شـد.  خواهد 

نماینده مجلس: همزمان با مذاکره در وین، شاهد حادثه در 
نظنز هستیم

نماینـده مـردم یزد در مجلس گفـت: امروز دوباره شـاهد حادثه ای 
در تاسیسـات نطنـز بودیـم و همزمـان تیـم مذاکـره کننـده مـا در 
نشسـت  در  اسـت. محمدصالـح جـوکار  مذاکـره  در حـال  ویـن 
علنـی امـروز )یکشـنبه ۲۲ فروردیـن( مجلـس شـورای اسـلامی 
در تذکـر شـفاهی خطـاب بـه هیـات مذاکره کننـده با گـروه ۴+1 
گفـت: امـروز دوباره شـاهد حادثه ای در تاسیسـات نطنـز بودیم و 
همزمـان تیـم مذاکـره کننـده مـا در ویـن در حـال مذاکره اسـت. 
بـاز اعتمـاد دیگر و بـاز ضربـه و خیانتی دیگـر! نماینده مـردم یزد 
بـا اشـاره بـه اینکـه همزمـان کـه تیم مذاکـره کننـده ما بـا گروه 
1+۴ در قالـب برجـام در حـال مذاکره هسـتند، در تاسیسـات نطنز 
حادثـه ای رخ داد، نتیجـه گیـری ایـن حادثـه بـا لبخنـد، خنجـر 
زدن اسـت، ادامـه داد: آیـا تجربه برجـام کافی نیسـت؟ دولت باید 
سیاسـت هـای کلـی نظـام و رهنمودهـای مقـام معظـم رهبـری 
را در دسـتور کار قـرار دهـد و از ایـن سیاسـت هـا کوتـاه نیایـد. 
اصل بحث برداشـته شـدن تحریم هـای ظالمانه و راسـتی آزمایی 

اسـت. دقیق 

افزایش ۴ برابری سرعت ابتلا و بستری کرونا در موج چهارم
سـخنگوی وزارت بهداشـت بـا اشـاره بـه افزایـش چشـمگیر مـوارد 
ابتـلا و بسـتری کرونـا از مردم خواسـت تا در اجـرای محدودیت های 
کرونایـی همکاری لازم را داشـته باشـند. دکتر سـیما سـادات لاری، 
گفـت: سـرعت افزایش ابتلا و بسـتری در هفته سـوم از مـوج چهارم 
بیمـاری در کشـور نزدیـک بـه ۴ برابـر مـدت مشـابه در موج هـای 
دوم و سـوم اسـت کـه مطمئنـا در صـورت تـداوم ایـن رونـد تنـد 
صعـودی بایـد شـاهد تجربـه روزهایی به مراتب سـخت تر از گذشـته 
در مدیریـت اپیدمـی در کشـورمان باشـیم. وی افـرود: کرونـا این بار 
سـرکش تر و مهاجم تـر اسـت و ویروس جهـش یافته قدرت سـرایت 
بالایی دارد و در کشـور غالب شـده اسـت و همانطور که بارها اعلام 
کرده ایـم هرگونه تلاش از سـوی پرسـنل سـختکوش نظام سـلامت 
بـدون همـکاری مـردم در عمل بـه توصیه های بهداشـتی بـه نتیجه 

نمی رسـد. مطلوب 

استاندار تهران: قرنطینه تهران غیرممکن است
انوشـیروان محسـنی بندپی، اسـتاندار تهـران درباره قرنطینه شـهر 
تهـران گفـت: قرنطینـه کامـل بـه منزلـه اینکـه همـه جـا تعطیل 
باشـد ممکـن نیسـت. وی در خصـوص عـدم اجـرای پروتکل هـا 
در برخـی از دسـتگاه های دولتـی و ملـی ادامـه داد: در حال حاضر 
براسـاس مصوبـه سـتاد ملـی مقابله بـا کرونـا بجز مشـاغل گروه 
اسـتاندار  هسـتند.  تعطیـل   ۴ و   3  ،۲ گروه هـای  مشـاغل  یـک 
برخـی  متاسـفانه شـاهد هسـتیم  امـا  تهـران خاطرنشـان کـرد: 

از دسـتگاه های ملـی نسـبت بـه تبعیـت از دسـتورات سـتاد ملـی 
همـکاری لازم را ندارنـد. محسـنی بندپـی بـا بیان اینکـه در حال 
حاضـر بـازار و پاسـاژ ها تعطیـل هسـتند، گفـت: برخـی از مغازه ها 
بـه صـورت فـردی بـاز هسـتند. مـا امشـب جلسـه ای را برگـزار 
خواهیـم کـرد تـا درخصـوص اجـرای مصوبـات سـتاد تصمیمـات 

لازم را اتخـاذ کنیـم.

اولتیماتوم ۲۴ ساعته وزارت ارتباطات به سه اپراتور مختل 
کننده ارتباطات کلاب هاوس

سـازمان تنظیـم مقـررات وزارت ارتباطـات بـا ارسـال هشـداری 
بـه سـه اپراتـور اصلـی کشـور بـه آنهـا ۲۴ سـاعت فرصـت داد تا 
اختـلال مشـهود در شـبکه اجتماعـی کلاب هـاوس را بـر طـرف 
کنند.ایـن هشـدار دیـروز بـا نامه حسـین فـلاح جوشـقانی، رئیس 
سـازمان تنظیـم مقررات خطـاب به مدیرعامل سـه اپراتـور همراه 
اول، ایرانسـل و مخابـرات ایران ابلاغ شـده اسـت. بر اسـاس این 
گـزارش، در ایـن هشـدار مـاده ۷3۷ قانـون مجازات اسـلامی که 
ایجـاد اختـلال در ارتباطـات را جرم انـگاری کـرده مـورد اسـتناد 
قـرار گرفته اسـت. البتـه بند ف مـاده 3 قانون وظایـف و اختیارات 
وزارت ارتباطـات و فنـاوری اطلاعات نیز ایـن وزارت خانه را طبق 
قانـون مامـور حراسـت و حفاظت از تبادل اطلاعات در شـبکه های 
اطـلاع رسـانی می نماید. متـن نامـه همچنین متذکر می شـود، در 
صـورت اسـتمرار ایـن اختـلال و با توجه بـه جمـع آوری ادله فنی، 
گـزارش رخـداد جـرم بـرای پیگیـری قضایـی بـه دادسـرا ارائـه و 
درخواسـت پیگـرد قضایـی آمـران و عامـلان ایـن اختـلال ثبت و 

پیگیـری خواهد شـد.
انتقادات صریح پزشکیان از اصولگرایان

مسـعود پزشـکیان کـه از چند مـاه پیـش در معـرض کاندیداتوری 
بـرای انتخابـات ریاسـت جمهوری آتـی قرار دارد می گوید: سـوال 
مـن از اصولگرایـان ایـن اسـت کـه آن هایـی کـه از اصولگرایـی 
و  دیـن  اصـول  یـک  مـا  اسـت؟  اصـول  کـدام  می زننـد  حـرف 
فـروع دیـن را داریـم. مـن اصـول دیـن را پذیرفتـم و بـرای فروع 
دیـن هـم هـر روز بـرای آن نمـاز می خوانـم و هـر روز بـرای آن 
روزه می گیـرم. اصلـی کـه شـما از آن حـرف می زنیـد بفرماییـد 
چیسـت؟نماینده مـردم تبریـز در مجلـس ادامـه داد: از نظر علمی، 
هـدف کلـی و اهـداف اختصاصـی کـه وجـود دارد. بعد یک سـری 
اسـتراژی و تاکتیـک و اصـول فرعـی و اصلـی وجـود دارد مـا از 
نظـر اعتقـادی اصـل دیـن داریـم فـرع دیـن داریم آن چیـزی که 
شـما می گوییـد چیسـت؟وی می گویـد تقـوا یعنـی بایـد تصمیـم 
درسـت گرفته شـود و آن تصمیم درسـت را به درسـتی اجرا کنید. 

آن هایـی کـه حرف هـای دروغ و غیرکارشناسـانه را غالـب کردنـد 
ظلـم کردنـد و بعـد اسـم اسـلام، دین، اصـول و اصـلاح روی آن 

شتند. گذا

انصاری راد: دوران احمدی نژاد را فاجعه می دانم
»حسـین انصـاری راد« فعـال اصـلاح طلـب و نماینـده مجلـس 
ششـم در مصاحبـه بـا روزنامـه آرمـان گفـت: »واقعیت این اسـت 
کـه مـردم دلیـل اصلی شکسـت مدیریت کشـور و وضعیت موجود 
را اصولگرایـان می داننـد. بـه همیـن دلیـل نیـز مـردم اعتقـاد و 
بـاور خـود را نسـبت بـه اصولگرایـان از دسـت داده انـد. اینکـه در 
بیـن اصولگرایـان اختـلاف وجـود دارد یـا خیـر در اولویـت بعدی 
قـرار دارد. مسـاله مهـم بـرای مـردم ایـن اسـت کـه اصولگرایان 
بـا عملکـرد خـود کشـور را بـه ایـن نقطـه رسـانده اند. مهمتریـن 
اقـدام اصولگرایـان در زمانـی کـه در قـدرت بودنـد ایـن بـود کـه 
اصلاح طلبـان را کنـار گذاشـتند و اجـازه ندادنـد کشـور به سـمت 
اصـلاح حرکـت کنـد. اصولگرایـان واقعیت هـای مدیریـت کشـور 
را بـه خوبـی درک نکرده اند«.انصـاری راد در ادامـه گفـت: »در 
شـرایط کنونـی  کشـور بـا دو چالـش مهـم مواجه اسـت. نخسـت 
چالش هـای مرتبـط بـا سیاسـت خارجـی و دوم امکان پذیـر بـودن 
برگـزاری یـک انتخابـات آزاد کـه جریان هـای سیاسـی بتواننـد 
بـه خوبـی درآن رقابـت کننـد. اگـر مـردم از جریـان اصلاحات به 
دلایلـی مأیـوس و ناامیـد شـده اند بایـد ایـن نکتـه را نیـز متذکـر 
شـد کـه جریـان اصولگرایی را بـه کلی کنـار گذاشـته اند و به این 
جریـان بـه عنـوان یک جریـان که بتواند مشـکلات کشـور را حل 

کنـد نـگاه نمی کننـد«.
پـس از دولت اصلاحـات آقای احمدی نژاد به عنـوان رئیس جمهور 
انتخـاب شـد کـه رویکـرد دیگـری در مدیریت کشـور داشـت و از 
مسـیر دیگـری حرکت کـرد. احمدی نژاد بـه جای اینکـه گامی به 
جلـو بـردارد با سـوء مدیریت بیشـتر کشـور را به سـمت آشـفتگی 
و بی برنامه گـی کشـاند. مهمتریـن اقدامـات مخـرب ایشـان نیـز 
تعطیـل کـردن سـازمان برنامه و بودجـه بود. احمدی نژاد کشـور را 
با رشـد شـش درصـد اقتصـادی از رئیس دولت اصلاحـات تحویل 
گرفـت و بـا رشـد منفـی شـش درصد بـه آقـای روحانـی تحویل 
داد. بـه همیـن دلیـل بنـده دوران ریاسـت جمهوری احمدی نژاد را 
از جنبـه سیاسـی، اقتصـادی و اخلاقـی یـک فاجعـه برای کشـور 
می دانـم و معتقـدم بسـیاری از نابسـامانی هایی کـه امـروز جامعـه 
بـا آن مواجه اسـت ریشـه در تفکـرات و عملکرد احمدی نـژاد دارد. 
دوران احمدی نـژاد یـک دوران فتـرت در مدیریـت کشـور بود که 

کشـور از جنبه هـای مختلـف با آسـیب مواجه شـد

احمدی نژاد: به فضل الهی از کسی نمی ترسم
رئیـس دولـت نهـم و دهم گفـت: به وقـت انتخابـات مطالبی دارم 
کـه دربـاره وضعیت موجود کشـور عـرض خواهم کـرد و به فضل 
الهـی از کسـی هـم نمی ترسـم.محمود احمـدی نـژاد ایـن روزهـا 
بسـاط جلسـات انتخاباتـی را برپـا کـرده و هـر روز در جمع طیفی 
از اقشـار مـردم سـخنرانی مـی کنـد. او اخیـرا وعده داده اسـت در 
ایـام انتخابـات مسـائلی را بیـان خواهـد کرد.محمـود احمدی نـژاد 
اخیـرا در دیـدار بـا جمعی از مردم اسـتان کرمـان گفت:اوّلین اصل 
در مقـام اداره کشـور ایـن اسـت کـه بایـد معلـوم باشـد در عرصه 
اقتصـاد، سیاسـت، فرهنـگ و اجتماع چه کسـی تصمیم گیر اسـت 
و مسـئولیت تصمیمـات نیـز بـا کیسـت؟ و الّا تجربـه نشـان داده 
اسـت کـه بهتریـن طرح ها هـم از مسـیر مجلسـی با ایـن کیفیت 
و ایـن نظـام تصمیم گیـری، راه بـه جایـی نمی برد.بنـا بـه روایـت 
سـایت نزدیـک به رئیـس جمهورس سـابق، احمدی نژاد با اشـاره 
بـه سـنگ اندازی هـای صـورت گرفتـه در مسـیر پرداخـت یارانـه 
بـه مـردم گفـت: در بحـث یارانه هـا، قانونـی را تصویـب کردنـد 
کـه هـر کسـی می خواسـت آن را اجـرا کنـد، هـم خـودش و هـم 
کشـور زمیـن می خـورد زیـرا همه راه هـا را بسـته بودنـد، در حالی 
کـه در قانـون قبـل از آن، دولـت از اختیـار کامـل و مسـئولیت 
انـدک برخـوردار بـود امّـا مجلس، مسـئولیت دولت را صـد در صد 
و اختیاراتـش را نزدیـک صفـر کـرد! مـن بـه ناچـار بـرای رهبری 
نوشـتم کـه ایـن مصوبـه اجـرا شـدنی نیسـت و دولـت قـادر بـه 
اجـرای آن نیسـت.رئیس دولت نهـم و دهم به اظهـارات مخالفان 
دولت هـای نهـم و دهم در جلسـات خصوصی اشـاره کـرد و گفت: 
آنهـا می گفتنـد اگـر احمدی نـژاد یارانه هـا را اجـرا کنـد، آراء او بـه 
شـدت افزایـش می یابـد! بنابرایـن قانـون را بـه گونـه ای نوشـتند 
کـه نشـود آن را اجـرا کـرد، امـا رهبـری دسـتور دادنـد و دوبـاره 
وارد مباحثـات شـدیم و 1۲ بنـد حداقلـی، بـرای اجـرا آمـاده شـد 
و مـا آن را اجـرا کردیـم و بعـد هـم از زمیـن و زمـان بـر سـر آن 
ریختنـد و تخریـب کردند. مشـکلات تاریخ از حضـرت آدم تا الان 
را بـه ایـن مبلـغ انـدک یارانه ارتبـاط داده انـد اما ایـن موضوع هم 
ماننـد مسـکن مهـر و طرح هـای دیگـری کـه بـه نفع مـردم بود، 
از دستشـان در رفـت.او گفـت: ایـن اشـتباه بزرگـی اسـت که فکر 
کرده ایـد کـه می توانیـد ملـّت ایـران را در ایـن سـطح نگـه دارید. 
ایـن فنـر بـه زودی درخواهد رفت. مـن به وقت انتخابـات مطالبی 
دارم کـه دربـاره وضعیـت موجود کشـور عـرض خواهم کـرد و به 

فضـل الهـی از کسـی هم نمی ترسـم.
منبع: تابناک
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نمایندهمجلس:همزمانبامذاکرهدروین،شاهدحادثهدرنظنزهستیم/انتقاداتصریحپزشکیانازاصولگرایان

روز هاى پایان سال مثل یه بازار شلوغه، همه کلى کار داریم که باید تا قبل سال نو انجام بشه و حواسمون هست 
که این میون چیزى رو گم یا فراموش نکنیم. درست مثل پدر و مادرى که تو یه بازار شلوغ محکم دست بچه شون 
رو مى گیرن مبادا که گم بشن، محک هم بیش از20 هزار کودك داره که دغدغه نجات زندگیشون نباید تو روزهاى 
پر هیاهوى پایان سال گم بشه. درسته که این روزها باید از هم دور باشیم تا سلامت بمونیم ولى بیایین با مشارکت 

در تأمین هزینه درمانى و حمایتى، دست فرزندان محک رو محکم تر بگیریم.   

تو هیاهوى پایان سال، دست بچه هاى محک رو محکم تر بگیریم

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی

0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 
0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

TELEGRAM.ME/Sobh_Emrooz @Sobh_Emrooz

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهای  فاقد سند رسمی
 برابر رای شــماره  13۹۹۶030۶۲۷100۴۶58 هیــات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ناصر 
حکمتی راد فرزند غلام حســین در ششدانگ یک باب خانه به مساحت  1۶8/۴0 
متر مربع قسمتی از پلاک 1۲5 فرعی از 10  اصلی بخش ۹ واقع درخیابان هنرور۶  
کوچه دوم راســت پلاک ۲۹ خریداری از مالک رسمی آقای عباس علیزاده محرز 

گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضــای مدت مذکور و عــدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر 
خواهد شــد. م.الف ۲۶1 تاریخ انتشــار نوبت اول: 1۴00/1/۲3. تاریخ انتشار نوبت 

دوم: 1۴00/۲/۷
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد


